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Друковані видання 

Володимир Рибак: «Не повинно бути ультиматумів»  

Юліана Шевчук, "Голос України" 

Перемовини між парламентською більшістю та опозицією, які тривали два дні поспіль, 
щодо ухвалення євроінтеграційних законопроектів, були дуже складні й не зблизили позиції 
більшості та опозиції. Однак Голова Верховної Ради Володимир Рибак сподівається, що 
Україна вийде на фінішну пряму у виконанні зобов’язань перед Європейським Союзом і 
виконає домашнє завдання. Про це він заявив на прес-конференції після пленарного засідання. 

Коментуючи домовленості між керівниками депутатських фракцій за участю керівників 
моніторингової місії Європейського парламенту, Голова Верховної Ради відзначив, що є 
порозуміння між фракціями щодо двох законів — про прокуратуру і про зміни до виборчого 
закону, які учора було прийнято в першому читанні. Однак питання про можливість лікування 
засуджених за кордоном на даний час є неузгодженим. За словами В. Рибака, спостерігачі місії 
Європарламенту хотіли би прискорити вирішення цього питання, оскільки мають доповідати в 
Європарламенті 14 листопада. Однак наразі, наголосив В. Рибак, немає рішення профільного 
комітету щодо поданих законопроектів про лікування засуджених за кордоном. Опозиція 
зранку під час перемовин за участю Кокса—Квасневського заявила, що вносить новий 
законопроект, але без рішення профільного комітету його також не можна розглядати. І жодних 
домовленостей щодо цього законопроекту також немає. Тому депутати домовилися створити 
робочу групу в парламенті, яка напрацює узгоджений варіант законопроекту, щоб за нього 
могла проголосувати конституційна більшість. При цьому В. Рибак зауважив, що Президент 
України тримає це питання на особистому контролі й підтверджує свою готовність підписати 
той закон, який прийме парламент. Глава парламенту також повідомив, що Президент проводив 
співбесіди із деякими депутатами із проханням зважено підійти до цього питання, підтримати 
узгоджений варіант закону. Але деякі депутати звинувачують і Президента в певному тиску, 
кажучи, що вони не можуть голосувати за людину, яка завдала державі збитків на понад 20 
млрд. доларів. Прогноз у Голови Верховної Ради щодо голосування за законопроект про 
лікування засуджених за кордоном не вельми оптимістичний: «Я не знаю, чим закінчиться 
розгляд цього закону», — сказав В. Рибак. 

Глава парламенту також заявив, що готовий підписати розпорядження про скликання 
наступної середи, 13 листопада, позачергового пленарного засідання, на якому буде розглянуто 
законопроекти про прокуратуру і про вибори у другому читанні та напрацьований робочою 
групою варіант закону про лікування засуджених за кордоном. Однак на цю хвилину 
порозуміння у парламенті щодо найсуперечливішого законопроекту немає. «Поки що 
компромісу щодо закону про лікування засуджених за кордоном немає», — відзначив В. Рибак. 

Володимир Рибак також наголосив, що закон про лікування засуджених за кордоном не 
повинен прийматися під одну людину, а має діяти для всіх хворих ув’язнених. Його особиста 
думка — що екс-прем’єру Юлії Тимошенко треба надати змогу лікуватися за кордоном, але 
після видужання їй доведеться відбувати покарання. «Не повинно бути ультиматумів з боку 
опозиції. Парламент — це місце, де опозиція повинна чути владу, а влада — опозицію, і через 
компроміси приймати рішення», — зазначив Голова Верховної Ради. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=305909 

Группа здоровья  

Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В минувшую пятницу Верховная Рада предприняла очередную попытку договориться о 
путях решения проблемы Юлии Тимошенко — главного препятствия для подписания 
соглашения об ассоциации с ЕС. В сравнении с четвергом, когда заседание Рады было сорвано, 
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в пятницу лидерам фракций удалось достичь большего. Переговоры, проходившие с участием 
европейских посредников — Патрика Кокса и Александра Квасьневского, не привели к выходу 
из кризиса, но депутаты согласились разблокировать работу Рады и создали межфракционную 
рабочую группу, поручив ей подготовку законопроекта о лечении заключенных за рубежом. 

Обсуждались два сценария создания такой группы, предложенные властью и 
оппозицией, но в Партии регионов настояли на своем варианте. Группу возглавил "регионал" 
Геннадий Васильев, а в ее состав вошли 13 депутатов — шесть членов ПР, пять оппозиционных 
депутатов (трое от "Батькивщины", по одному от "Свободы" и УДАРа), один коммунист и 
внефракционный депутат Игорь Еремеев. Помимо этого, депутаты в пятницу приняли в первом 
чтении президентский законопроект "О прокуратуре" и внесенный членами ПР проект 
изменений закона о выборах народных депутатов (оба законопроекта входят в "европейский" 
пакет, их необходимо принять для подписания СА). 

Вопреки настоятельным просьбам лидеров оппозиции, в выходные заседание рабочей 
группы не состоялось. В субботу встретились лишь представители ее оппозиционной части. 
"Чтобы не терять времени, мы наработали несколько вариантов и в понедельник предложим их 
коллегам из Партии регионов",— рассказала представитель УДАРа в группе Ирина Геращенко. 

Приоритетным в оппозиции считают вариант, основанный на законопроекте Анжелики 
Лабунской,— как известно, ранее о его поддержке заявляла миссия Кокса—Квасьневского. Так, 
в доработанном варианте будет ограничена сфера его действия — возможность лечения за 
рубежом не получат те, кто был осужден за особо тяжкие насильственные преступления. Кроме 
того, народный депутат Андрей Мищенко ("Свобода") предлагает ввести в законопроект норму 
об омбудсмене, который должен будет лично ходатайствовать о выезде осужденного за рубеж. 
"Это будет ответом на аргумент власти о том, что любой заключенный сможет избежать 
тюрьмы и выехать на лечение",— пояснил господин Мищенко. 

В Партии регионов между тем нашли новый аргумент против принятия закона, 
основанного на проекте Анжелики Лабунской. В субботу пресс-служба партии распространила 
заявление народного депутата Виталия Журавского о том, что в случае принятия такого закона 
его действие не будет распространяться на Юлию Тимошенко, поскольку "она отказывалась 
сотрудничать с украинскими врачами, не прислушивалась к их рекомендациям, не сдавала 
анализов". 

Второй вариант, подготовленный оппозицией, предполагает внесение изменений в ст. 84 
Уголовного кодекса, где говорится о возможности освобождения граждан, получивших в 
местах лишения свободы тяжелое заболевание. "Это самый простой вариант с точки зрения 
законодательной техники",— пояснила Ирина Геращенко. Лидер "Свободы" Олег Тягныбок в 
пятницу также говорил о возможности изменения ст.84 УК — в нее предлагается внести пункт 
о возможности лечения осужденных за рубежом по решению суда. 

В Партии регионов признают, что этот подход юридически более корректен. "Сейчас ст. 
84 УК говорит, что в случае тяжелой болезни осужденный освобождается от отбывания 
наказания. Если же болезнь не тяжелая, подход должен быть другим— нужны "тюремные 
каникулы", то есть суд должен определить срок лечения,— поделился с "Ъ" народный депутат 
Владимир Олийнык. — Если мы на заседании группы согласуем такой подход, сформулировать 
его — не проблема, это можно сделать за полчаса". Олийнык отметил, что "изучаются и другие 
варианты решения проблемы Юлии Тимошенко". 

Известно, что вариант тюремных каникул ранее вызывал неприятие Юлии Тимошенко, 
его также критиковали в ЕС. 21 октября перед обсуждением украинского вопроса на заседании 
Совета ЕС министр иностранных дел Швеции Карл Бильдт заявлял, что закон, предполагающий 
экстрадицию Юлии Тимошенко в Украину после лечения, будет воспринят как "обход, а не 
решение проблемы". Однако в последние дни в оппозиции демонстрируют готовность идти на 
уступки. "Я приму любое предложение, каким бы тяжелым для меня оно ни было",— говорится 
в заявлении Тимошенко, распространенном в минувшие выходные. 

Но, похоже, такая уступчивость оппозиции все же не позволит ей достичь компромисса 
с ПР. Владимир Олийнык признал, что даже юридически приемлемый вариант внесения 
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изменений в УК скорее всего будет заблокирован. "Думаю, в понедельник я выйду с 
заявлением, которое перечеркнет также вариант со ст. 84 УК. Я буду основываться на одном 
серьезном документе, который я должен получить из Минюста",— заявил он, отказавшись 
уточнять детали. 

И даже если рабочей группе удастся согласовать компромиссный проект, возникает 
новая проблема — нехватка времени. Миссия Кокса—Квасьневского требует, чтобы на 
внеочередном заседании ВР, которое состоится 13 ноября, закон о лечении заключенных был 
принят в целом. "Такой график вряд ли возможен,— настаивает Владимир Олийнык.— Если в 
среду хоть один депутат скажет, что у него есть поправка к закону, то я вас поздравляю: мы 
автоматически входим в процесс подготовки ко второму чтению, который даже по 
сокращенной процедуре занимает семь дней". Это означает, что закон удастся принять не 
раньше 22 ноября, он будет опубликован не раньше 25 ноября, и до вильнюсского саммита (28-
29 ноября) будет технически невозможно получить судебное разрешение на выезд Юлии 
Тимошенко за рубеж. 

"Я — еврооптимист, но сегодня у меня очень пессимистические ожидания",— заявила 
Ирина Геращенко. Члены миссии Кокса—Квасьневского в пятницу покидали здание Рады 
также без оптимизма, а Александр Квасьневский ограничился кратким комментарием: 
"Сложно, все сложно". Уже в среду вечером на внеочередном заседании конференции 
президентов Европарламента Кокс и Квасьневский представят свой отчет, в котором, судя по 
всему, будут вынуждены констатировать невыполнение Киевом ключевого требования ЕС. 

http://www.kommersant.ua/doc/2340397 

Регионалы срывают дедлайн Запада по Тимошенко  

Юлия Даниленко, журнал «Форбс» (Украина)   

Партия регионов пошла навстречу оппозиции. 9 ноября спикер Верховной рады 
Владимир Рыбак подписал распоряжение о созыве внеочередного пленарного заседания 13 
ноября. Его цель – во втором чтении рассмотреть евроинтеграционные законопроекты о 
прокуратуре и о выборах народных депутатов, и в первом – проект документа, который 
регулирует правила выезда осужденных на лечение за границу. Последний, в случае принятия, 
позволит Юлии Тимошенко поправить здоровье в Германии. 

Главная загвоздка – прежде разработать текст законопроекта должна Временная рабочая 
группа во главе с нардепом-регионалом Геннадием Васильевым. Успеют ли депутаты сделать 
это до внеочередной сессии, и каким власть и оппозиция видят документ?  

Формула с неизвестными 

На недавних переговорах в кабинете Рыбака оппозиция предлагала голосовать за 
«прокуратуру», закон о выборах и законопроект внефракционной Анжелики Лабунской о 
лечении осужденных. Власть настаивала, что последний вопрос стоит отложить.  

Аналогичная ситуация повторилась в пятницу, 8 ноября. Вице-спикер парламента 
свободовец Руслан Кошулинский констатирует, что регионалы стояли на своем и требовали 
нового проекта закона по Тимошенко. Кокс и Квасьневский, по словам вице-спикера, ушли 
недовольные. А парламент сумел провести два законопроекта (прокуратуру и выборы) и 
создать рабочую группу во главе с Васильевым. Почему оппозиционеры отказалась от идеи 
голосовать все три документа «пакетом»? Кошулинский говорит, что так они хотят избежать 
обвинений ПР в срыве подписания соглашения об ассоциации.  

Теперь главная задача – успеть с законопроектом по Тимошенко. Оппозиционеры уже 
над этим работают. Член рабочей группы, нардеп от УДАРа Ирина Геращенко рассказывает, 
что за основу оппозиция предложит взять проект Лабунской, который оптимальным также 
считают Кокс и Квасьневский. Регионалы в ответ предлагают четко прописать норму о том, что 
лечение – это «тюремные каникулы», а не освобождение от наказания. Второй нюанс, по 
словам члена рабочей группы, нардепа от ПР Владимира Олийныка: нужно решить, 
засчитывать ли лечение в срок отбытия наказания. 
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Плохая новость для оппозиционеров – готовить документ быстро власть не собирается. 
Первый замглавы фракции ПР Михаил Чечетов рассчитывает, что сделать это удастся за 8 дней. 
Это, по его словам, сокращенный сценарий: обычный срок – 15 дней. «На готовые документы  
мы выходим 15-16 ноября. То есть проголосовать можем 19 ноября, во вторник», – планирует 
регионал. 

На замечание Forbes о том, что вопрос Тимошенко должен быть решен до заседания 
Совета министров ЕС, который определит будущее ассоциации с Украиной, Чечетов ответил 
коротко: «Не думаю, что эта тема будет главной». 

Опасные игры 

Европу последние действия украинской власти насторожили. Депутат Европарламента 
от Польши Павел Залевски открыто признается: вопрос Тимошенко действительно не самый 
главный. Принципиально понять: собирается ли Янукович вообще подписывать соглашение об 
ассоциации. «Многие сомневаются. Это связано с его встречей с президентом России 
Владимиром Путиным в Сочи (состоялась 27 октября. – Forbes) и предложениями, которые он 
(Янукович) там получил. И в Украине, и за ее пределами многие боятся, что теперь нужно 
беспокоиться не о Тимошенко, а о сделке с Путиным», – говорит евродепутат. 

Итоги еще одного визита Януковича в Москву, который, согласно сообщению пресс-
службы президента, должен был состояться 9 ноября, пока неизвестны. В ходе этой встречи два 
президента планировали «обсудить вопросы торгово-экономических отношений Украины и 
России накануне саммита Восточного партнерства». Получить комментарии пресс-секретаря 
Януковича о том, состоялся ли визит и каковы его результаты, не удалось: она не отвечала на 
телефонные звонки.  

«Я понимаю, что Украина находится в очень тяжелой финансовой ситуации. В 2014 году 
может разразиться финансовый кризис и стране потребуется поддержка извне. Вопрос в том, 
чье предложение она примет. Это может быть сделка с Кремлем, детали которой нам 
неизвестны, или помощь от Международного валютного фонда», – объясняет Залевски, 
уточняя, что и ЕС, и США готовы поддержать Януковича  переговорах с МВФ. 

Кошулинский уверен, что пока президент тянет время, пытаясь понять, на какие уступки 
готов пойти ЕС. «Есть ряд стран, которые не подпишут соглашение, если Тимошенко останется 
в заключении: Нидерланды, Великобритания и Швеция. Есть те, кто подпишет при любых 
условиях. Сейчас идет игра на выдержку», – подчеркивает вице-спикер. У Януковича в этой 
игре есть важный козырь: помиловать экс-премьера он может в любой момент. Для этого 
достаточно одного его указа.  

Чечетов на это отвечает в присущей ему образной манере: «Мы играем в шахматы, а они 
– в подкидного дурака. Они не могут просчитать комбинацию на два шага вперед. Мы на 10 
шагов просчитываем». Эти слова замглавы фракции адресует оппозиции, но не исключено, что 
частично они касаются и ЕС. 

http://forbes.ua/nation/1360797-regionaly-sryvayut-dedlajn-zapada-po-timoshenko 

Збройові барони українського штибу  

Дмитро Менделєєв, «Дзеркало тижня. Україна»  

Пригадується, в листопаді 2011 р. президент В.Янукович зробив сенсаційну заяву: 
мовляв, правоохоронні органи доповіли йому про масову скупку в Україні зброї для нападу на 
органи влади. У багатьох ця заява викликала тоді гірку посмішку — ще одна страшилка для 
президента, не більше. Щоб слова Віктора Федоровича матеріалізувалися, спецслужбам і 
правоохоронцям знадобилося понад два роки...  

Доморощені експерти часто розповідають нам про неймовірні перемоги та високі місця 
України у світових рейтингах країн-експортерів зброї і військової техніки, наголошуючи на 
мільярдних обсягах поставок за кордон.  

Мало кому спаде на думку поставити просте й справедливе запитання: чому головний 
спецекспортер — державний концерн (ДК) "Укроборонпром" — так і не став донором для 
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державного бюджету, а, навпаки, постійно, з місяця в місяць, обростає новими боргами, знову й 
знову намагається вибити в Кабміні бюджетні кошти на покриття своїх боргів? І це незважаючи 
на раніше списані окремим законом Верховної Ради мільярдні борги концерну. 

"Торгівля зброєю любить тишу", — не втомлюються повторювати представники 
найзакритішої сфери зовнішньої торгівлі, які займаються експортом товарів військового та 
подвійного призначення.  

Для двох директорів департаментів "Укрспецекспорту", затриманих у Казахстані під час 
передачі півмільйонного хабара високому місцевому чиновнику, тиша триватиме 7 років — на 
такий тюремний строк засудив їх казахстанський суд. Питання: чи були б вони, як і інші ділки 
від збройового бізнесу, притягнуті до такої ж відповідальності у своїй країні, в Україні? Навряд. 
Бо суми, що фігурують в українському збройовому бізнесі, дозволяють "вирішувати" будь-які 
питання. 

Хто знімає головний куш із торгівлі зброєю? Хто й чому продає зброю всередині 
України? Про це сьогодні й поговоримо. 

"Засупоївський арсенал" 

Хто б міг подумати, що нашим спецекспортерам для підтримки "тиші" знадобиться 
створити власну військову базу в селі Засупоївка Яготинського району Київської області? 
Сподіваюся, всі розуміють, що зброя, знайдена СБУ в цьому селі, українській армії вже не 
належить. Вона значиться зайвою і підлягає продажу, а виручені кошти мають надійти в 
державний бюджет.  

У нинішній системі продажу зайвого військового майна задіяне Міністерство оборони 
(постачальник товару) і державні підприємства (на чолі з ДК "Укроборонпром"), яким Кабмін 
надав право торгувати військовими надлишками, включно з продажем зброї та бойової техніки 
на внутрішньому ринку. Так, ледве не забув: є ще дві-три сотні фірм і фірмочок, що розгорнули 
свій бізнес навколо згаданих держпідприємств.  

Хочу відразу заспокоїти пильних громадян. Законно отримати зброю і бойову техніку в 
приватну власність не можна. Але для ТОВ "НВК "Техімпекс" виявилося можливим. Як 
повідомила держкомпанія "Укрспецекспорт" у своєму листі від 18 жовтня 2013 р. ДК 
"Укроборонпром", 26 травня 2011 р. Міноборони через "Укрспецекспорт" продало 
"Техімпексу" військове майно на внутрішньому ринку (читай: у власність ТОВ) і отримало на 
свої рахунки 1,3 млн. грн. А далі з цим майном розпочалися метаморфози. 

Фактично, простим невигадливим способом "Укрспецекспорт" вивів із державної 
власності військове майно і перетворив його на приватну власність "Техімпексу", заробивши 
при цьому на державі ще й комісійні.  

Навіщо "Укрспецекспорту" потрібна така внутрішня (не експортна) угода? По-перше, це 
додатковий заробіток на рівному місці, на додачу до комісійних, які "Укрспецекспорт", 
безумовно, заробить на зовнішньоекономічній угоді. По-друге, "Техімпекс", у результаті 
поставок "власних" виробів військового призначення на зовнішній ринок через 
"Укрспецекспорт", заробить те, що мала б заробити держава, реалізовуючи таку угоду за 
законною схемою. По-третє, "Техімпекс", можна припустити, "поділиться" зі спецекспортером 
своїми заробітками в ім'я майбутніх угод, конвертуючи надходження в готівку. По-четверте, 
"Укрспецекспорт" ще заробить на агентських та маркетингових послугах за кордоном. По-п'яте, 
на офшорні рахунки персоналій зі згаданих компаній напевно ляжуть пристойні кошти. 

Вражає в цій ситуації те, що посадові особи "Укрспецекспорту" чудово знали, що 
продаж зброї комерсантам, у яких немає на те повноважень уряду, незаконний. Так само, як 
знали про це і посадові особи Міноборони, і військовослужбовці, котрі спокійно передавали 
бойову техніку та зброю комерсантам. Чи розуміли вони, що чинять кримінально карне діяння? 
А панове з "Техімпексу"? Ті навіть організували в себе на підприємстві таку собі подобу 
збройового складу, а відтак можна зробити висновок, що цілком усвідомлено порушували 
законодавство, купуючи зброю та бойову техніку на внутрішньому ринку. Чи перебували всі 
вони у злочинній змові, має встановити слідство, яке вже розпочалося. 
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Під час проведеної СБУ (з участю підрозділу "Альфа") виїмки документів у 
приміщеннях головного спецекспортера країни — компанії "Укрспецекспорт" і його "дочки" — 
підприємства "Укроборонсервіс" (що в історії України становить безпрецедентний випадок), 
вилучено сотні документів, які можуть дати відповіді на багато запитань. Озвучимо деякі: як і 
чому мільйони надходжень від експортних поставок Україною зброї за кордон осідали на 
рахунках засупоївського "Техімпексу"? І хто стоїть за всіма угодами цієї структури?  

Поки що із "засвічених" персонажів спливло ім'я одного з засновників "Техімпексу" — 
генерала Віктора Ващиліна, колишнього військовослужбовця, який у минулому обіймав посаду 
керівника Служби експортного контролю України. Саме ця обставина пояснює, чому 
бронетехніка та зброя, що їх вивозили за кордон, перетинали кордон країни з небувалою 
легкістю. 

Зброї та військової техніки, які зберігаються в "Засупоївському арсеналі", достатньо для 
оснащення армії невеликої африканської держави. Нею можна завантажити майже два кораблі 
типу "Фаїни", відомої тим, що її свого часу захопили сомалійські пірати. Африку згадуємо не 
випадково: в Ефіопії й Судані на таку техніку та зброю нині існує великий попит.  

До речі, "Техімпекс" ще 2011 р., за посередництва підприємства "Спецтехноекспорт", 
поставив у Республіку Судан 40 одиниць БМП-1. 

Лівші з Засупоївки 

Тепер зрозуміло, чому ділки передпродажну підготовку бойової техніки на експорт 
проводять тишком-нишком, на території колишньої ферми, серед куп гною і руїн свинарників 
та корівників. І це за наявності в країні недовантажених замовленнями Львівського, Київського, 
Житомирського та Миколаївського бронетанкових заводів, не кажучи вже про харківські 
підприємства ім. Малишева та Морозова, де традиційно й виконується передпродажна 
підготовка.  

Мимоволі напрошується запитання: а до поставок бронетранспортерів в Ірак це ТОВ теж 
причетне? Чи не тому тріскає броня на поставлених в Ірак БТРах? Секретом полішинеля є те, 
що Ірак від нашої техніки відмовляється, про що свідчать звернення народних депутатів, 
спрямовані на адресу Кабміну.  

У самій Засупоївці питання законності перебування на її території бойової техніки і 
зброї навряд чи хтось порушить, у селі це місце називають шанобливо-величаво — "у 
генерала". 

Як стало відомо, у споруджених госпспособом сараях ремонтували бронетранспортери, 
бойові машини піхоти і самохідні артилерійські установки. На майданчиках навколо будівель 
— безліч запасних частин і комплектуючих. Є підстави вважати, що припливло все це з 
армійських складів, оскільки більшість виробів — у заводській упаковці і змащенні. Другий 
об'єкт у Засупоївці розташований на суміжній території і є силосною ямою, в якій 
розміщувалися танки та БМП.  

Наразі цю територію охороняють військовослужбовці, але донедавна охорона складалася 
з одного охоронця з кийком. Отож пробратися в "Засупоївський арсенал" можна було без 
особливих проблем. І це при тому, що в одному з сараїв розміщувався цілий склад бойової 
зброї, для вивезення якого військовикам та співробітникам СБУ знадобилися два критих 
великовантажних автомобілі!  

Роль Засупоївки у військово-технічному співробітництві 

Географія поставок зброї та виробів військового призначення ТОВ "НВК "Техімпекс" 
виявилася на диво широкою. У списку контрагентів Засупоївки — країни Європи, Африки, Азії, 
США…  

Як з'ясувалося, найбільший державний посередник у сфері міжнародних передач товарів 
військового і подвійного призначення — держкомпанія "Укрспецекспорт" — працює в 
"Техімпексу" ще й "на побігеньках". Так, у листі на ім'я С.Громова (генерального директора ДК 
"Укроборонпром") керівник "Укрспецекспорту" повідомляє, що, виконуючи доручення (!) 
"Техімпексу", "Укрспецекспорт" у 2011—2013 рр. підписав із нерезидентами і реалізував 25 
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зовнішньоекономічних контрактів. Загальна їх вартість перевищила 50 млн. дол. Отож, 
"Укрспецекспорт" (читай — держава) на цих схемах отримав лише 8—10% комісійних. 
Запитання: хто заробив решту?  

Більшість номенклатури поставок становлять запасні частини до бронетехніки, літаків та 
вертольотів, куплені через той-таки "Укрспецекспорт" (і його "дочку") в Міноборони. За 
бажання правоохоронні органи легко можуть переконатися, що армія від цих експортних 
поставок отримала за свою техніку мізерні кошти. Принаймні офіційно. 

Внаслідок такого ведення збройового бізнесу повз державний бюджет пролітають 
величезні кошти. Вони осідають у кишенях спритних комерсантів-посередників, які 
скуповують за безцінь у Міноборони військове майно, а потім "доручають" спецекспортерам 
реалізовувати його на зовнішньому ринку, не докладаючи особливих власних зусиль, часто 
лише перепакувавши запчастини і переоформивши папери. І відбувається все це за мовчазно-
активного сприяння Держекспортконтролю. Мабуть, там теж у декого є свій інтерес... 

Думаю, тепер читачеві зрозуміліше, звідки беруться валізи з хабарами, за рахунок чого й 
кого приростає добробут українських збройових баронів, та чому в цій сфері особливо важлива 
і потрібна "тиша", — щоб гроші не злякалися.  

Продавці смерті всередині країни 

Де ще сховані арсенали, схожі на засупоївський, хто й навіщо торгує бойовою зброєю 
всередині України? Відповідь на ці запитання частково дають правоохоронні органі. 

У своєму листі від 11 вересня 2013 р. на ім'я прем'єр-міністра тимчасово виконуючий 
обов'язки міністра внутрішніх справ В.Ратушняк інформує уряд, що з 30 серпня ц.р. за сім днів 
проведення цільової оперативно-профілактичної операції "Зброя і вибухівка" виявлено 707 
фактів незаконного обігу вогнепальної зброї, боєприпасів і вибухівки. Крім того, розкрито 631 
кримінальне правопорушення, пов'язане з незаконним обігом і застосуванням вогнепальної 
зброї та вибухових речовин. 

А за весь період проведення операції з незаконного обігу вилучено (тримайтеся!) 

10 746 одиниць вогнепальної зброї, боєприпасів та вибухових пристроїв, у тому числі 
один кулемет, два автомати, близько 30 карабінів і гвинтівок, 96 револьверів і пістолетів, 77 
одиниць саморобної зброї, 39 гранат, 117 вибухових пристроїв… 

Більшість серед цих багатьох тисяч одиниць військового майна становлять боєприпаси, 
оскільки їх облік ведеться поштучно. 

Однак якщо за такий малий період у країні вилучається стільки зброї, скільки ж її 
перебуває в обігу? І друге запитання: звідки вона потрапляє до злочинців? 

Істотну допомогу криміналітетові в цьому, знову ж таки, надає Міноборони, 
влаштувавши розпродаж зброї на внутрішньому ринку України. Оборонне відомство давно 
перестало бути оборонним по суті. Насамперед тому, що зі Збройних сил масово пливе бойова 
зброя — пістолети, автомати, кулемети, боєприпаси, більшість яких продається громадянам у 
вигляді нібито безпечних масогабаритних макетів зброї. Нібито… 

Комісія Міноборони укладає угоди з так званими суб'єктами господарської діяльності, 
наділеними Кабміном повноваженнями у сфері торгівлі зайвим військовим майном, включно з 
продажем зброї та бойової техніки, на внутрішньому ринку. Далі ці уповноважені підприємства 
мають провести конкурси й аукціони для розпродажу військового майна. Ось із цього моменту 
й розпочинається найцікавіше. Тут ми входимо в зону відповідальності ДК "Укроборонпром", 
який саме й покликаний сконцентрувати у своїх руках посередницькі операції у сфері торгівлі 
військовим майном, включно зі зброєю, боєприпасами та бойовою технікою, оскільки більшість 
підприємств, котрі торгують цим майном, перебувають у сфері його управління.  

Я сумніваюся, що керівник концерну С.Громов знає про масштаби специфічної 
діяльності підлеглих, які розпродують зброю і бойову техніку всередині України. 

Наприклад, так звані військові комплекти зброї (пістолети Макарова, револьвери 
системи Нагана) без стволів продаються підприємствам, котрі спеціалізуються на виготовленні 
та торгівлі спецзасобами, і надалі комплектуються стволами для відстрілу патронів із гумовими 
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кулями. До речі, вартість такої зброї в роздробі становить приблизно 4000 грн, тоді як підлеглі 
Громова з "Укрспецекспорту" і "Укроборонсервісу" продають ці вироби по 30—50 грн за 
штуку. 

Значно прибутковіший бізнес налагодили підприємці, які продають масогабаритні 
макети пістолетів, револьверів, автоматів і кулеметів Калашникова, снайперських гвинтівок та 
іншої вогнепальної зброї військового призначення. Тут бюджетна математика тим більше не на 
користь державних посередників і Міноборони.  

Схема, яку використовують у цьому випадку, досить проста. Уповноважене 
підприємство, уклавши договір із Міноборони на продаж зброї на внутрішньому ринку, 
проводить конкурс. Зазвичай у конкурсі беруть участь "свої" підприємства, тому й результат 
його цілком прогнозований. Далі за паперами відбувається передача права власності на зброю. 
Це єдине вразливе місце в угоді. Потім підприємство-власник зброї, не отримуючи її у 
військовій частині, доручає продавцеві переробити вироби у масогабаритні макети або в 
пристрої для відстрілу гумових куль. На цьому етапі дуже важко встановити, чи справді ці 
вироби були демілітаризовані, оскільки їх уже знято з обліку у Збройних силах. Натяк 
зрозумілий? А може, частину зброї і не переробляли?  

Та не це головне. Суть у тому, що такий макет зброї можна купити у звичайному 
гастрономі без жодних дозволів та ліцензій. Беручи до уваги "золоті руки" наших доморощених 
умільців, можемо зробити висновок: на тіньовий ринок зброї надходить стільки відновлених 
пістолетів, автоматів і кулеметів, що їх цілком вистачить на озброєння армії невеликої країни. 

Придбати масогабаритний макет можна навіть в Інтернеті, а консультацію і запасні 
частини до бойової зброї вам запропонують у потрібному підворітті.  

Резонне запитання: як такий неприглядний стан справ у сфері незаконного обігу зброї 
всередині країни співвідноситься з приєднанням України до Протоколу проти незаконного 
виготовлення та обігу вогнепальної зброї, її складових частин і компонентів, що доповнює 
Конвенцію ООН проти транснаціональної злочинності? 

Чорні діри в обліках Міноборони 

Я свідомо згадав про облік зброї у Збройних силах. Можу зразу зазначити, що про якусь 
серйозну інвентаризацію зброї і бойової техніки у відомстві П.Лебедєва навіть не думають. 
Швидше за все, військові чиновники побоюються, що під час її проведення може виявитися 
таке, що оргвисновки для верхівки Міноборони будуть найлегшим результатом. 

Розпочати інвентаризацію військового майна треба насамперед із підприємств, котрі 
ввійшли до складу "Укроборонпрому".  

Про те, що проблеми у цій сфері є, і чималі, свідчить звернення заступника міністра 
оборони А.Бабенка до керівника "Укроборонпрому" С.Громова з проханням хоч якось 
вплинути на підвідомчі підприємства, які незаконно розпоряджаються бойовою технікою та 
зброєю, і посприяти поверненню цього військового майна Міноборони. 

Слід зазначити, що йдеться лише про деякі епізоди великого списку. Але й цього цілком 
достатньо, аби зрозуміти: ситуація в цій сфері ні Міноборони, ні "Укроборонпромом" не 
контролюється. 

А інакше як оцінити те, що на Балаклійському ремонтному заводі перебуває майже 20 
тис. одиниць стрілецької зброї, які потрапили туди ще 2010 р. нібито для передпродажної 
підготовки? Хочеться сподіватися, що ці стволи поки що збереглися. А коли ні?  

Не відстає в цьому плані і Київський бронетанковий завод, що ніяк не хоче повертати 
Міноборони 57 одиниць стрілецької зброї. Виявляється, цю бойову зброю використовує така 
собі команда позавідомчої охорони, при цьому відповідної ліцензії і дозвільних документів на 
володіння та носіння зброї на підприємстві немає. До речі, уже з цього моменту можна 
розпочинати кримінальне провадження.  

Та що там пістолети і карабіни! Керівництво заводу не хоче повертати Міноборони п'ять 
БТР-80, нібито відремонтованих підприємством за оборотні кошти.  
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Не відстає від Київського і Миколаївський бронетанковий завод, який примудрився 
залишити лише корпуси від п'яти БТР-80, переданих йому Міноборони для проведення 
капітального ремонту. Ще 17 

БТР-70 підприємство ініціативно відремонтувало і намагається якимось чином продати, 
але вже без участі військового відомства. 

Чи знають у військовому відомстві, скільки ще зброї та бойової техніки вільно гуляє 
країною? 

http://gazeta.dt.ua/internal/zbroyovi-baroni-ukrayinskogo-shtibu-_.html 

Олег Тягныбок будет судиться с газетой  

Вероника Савченко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В пятницу лидер ВО "Свобода" Олег Тягныбок подал во Франковский районный суд 
Львова иск к всеукраинской газете "Экспресс", в котором потребовал опровержения 
информации, размещенной 24 октября этого года в статье "Деньги Тягныбока-4. Договор с 
дьяволом". В ней рассказывается о его якобы причастности к бизнесу директора венского 
Института преодоления рака Василия Новицкого, который торговал изобретенным им 
препаратом для онкобольных Украины. По заверениям господина Новицкого, лекарство 
успешно борется с раком. В начале сентября он был арестован австрийской полицией по 
обвинению в мошенничестве. О сомнительности препарата говорят и украинские ученые. 
"Насколько мне известно, "Украин" в Австрии даже не лицензирован. Мы не применяем 
лекарства, не прошедшие клинических исследований. Применять его без них — нарушение 
закона",— объяснил заместитель главного врача Львовского государственного онкологического 
регионального лечебно-диагностического центра Орест Триль. 

По данным издания, Олег Тягныбок и его семья долгие годы занимались 
распространением "Украина" в нашей стране. Однако господин Тягныбок свою причастность к 
бизнесу Василия Новицкого опроверг: "Информация в материале не отвечает действительности 
и направлена на попрание моей чести и деловой репутации". Между тем главный редактор 
"Экспресса" Игорь Починок спокойно воспринял перспективу судебных разбирательств. "Я 
заявил Олегу Тягныбоку, что если он не согласен, то пусть подает в суд. Кроме того, я буду 
настаивать натом, чтобы он присутствовал на заседаниях. Тем более что в Австрии как раз 
начинается суд над его партнером Василием Новицким",— отметил Починок.  

http://www.kommersant.ua/doc/2340373 

Інтернет-ЗМІ 

Александр Ефремов: «Если не подпишем ассоциацию с ЕС, то это не конец 

света»  
ЛIГАБiзнесIнформ 

Если Кокс и Квасьневский думают, что они из палаты Тимошенко будут нами 
руководить - это их ошибка, - говорит лидер парламентской фракции Партии регионов 
Александр Ефремов. В интервью ЛІГАБізнесІнформ политик рассказал, почему Юлию 
Тимошенко нельзя выпускать за рубеж, не скрывал скептицизма по поводу сотрудничества с 
Евросоюзом и заверил, что отношения с Россией никогда не поздно вернуть в прежнее 
добрососедское русло. 

- Партия регионов отказывается голосовать за проекты, позволяющие Тимошенко 

выехать за рубеж на лечение, а Евросоюз недвусмысленно дал понять, что без этого не будет 

подписано соглашения об ассоциации. У вас изменились планы в отношении ассоциации? 

- Давайте мы разделим этот вопрос. Первое: то, что я заявил о том, что мы не будем 
голосовать за эти проекты - это не вопрос сегодняшнего дня. Я об этом говорил много раз на 
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протяжении последнего месяца. Более того, я предлагал нашим коллегам из оппозиции создать 
соответствующую группу, раз они не могут наработать законопроект, который может быть 
приемлем для принятия в сессионном зале. И даже когда были зарегистрированы первые 
проекты три недели назад, и мы предлагали их рассмотреть на комитете, они, прикрываясь 
нормой о том, что нарушены сроки, не стали рассматривать это на комитете. Затем они 
кинулись и говорят: давайте голосовать. И не просто за какой-то законопроект, а за проект 
Лабунской. 

Я задаю вопрос: а почему так? Начинаю разбираться в ситуации - оказывается Кокс и 
Квасьневский, находясь в больнице у Тимошенко, согласовали, что надо голосовать за проект 
Лабунской. Квасьневский потом позвонил руководителю парламента и говорит: "Мы 
договорились, что надо голосовать за такой-то проект". Когда до меня дошла эта информация, я 
был предельно удивлен. Из палаты осужденной звонят представители ЕС, рассказывают, что 
нужно делать, и при этом они не удосужились даже задать вопрос нашей фракции и узнать 
нашу точку зрения. С нами ни Кокс, ни Квасьневский ни разу не встречались. Если они 
считают, что будут работать с оппозицией, а мы будем выполнять их указания - это их ошибка. 

Во-вторых, почитайте законопроект Лабунской. Это проект, говорящий о том, что если 
осужденный 365 дней был госпитализирован, то он имеет право подать заявление и быть 
направлен на лечение за рубеж. Я задал вопрос омбудсмену Валерии Лутковской, сколько 
обращений таких в Украине? Таких не один десяток: вот осужденная в 2005 году за убийство, 
вот осужденный в 2009-м - подходят по всем параметрам. Мы что, должны всех этих убийц и 
насильников отпускать? Почитайте законопроект Лабунской... Мы что, должны убийц и 
насильников отпускать?  

- Почему Партия регионов проигнорировала заседание профильного комитета в 

понедельник, 4 ноября? 

- Это была провокация. Для того чтобы назначать заседание комитета вне плана, его 
глава должен поставить в известность всех своих коллег. Андрей Кожемякин этого не сделал. 
Точнее, говорит, что сделал, но не услышал ответа - кто сможет присутствовать, а кто - нет. К 
тому же, заседание состоялось в среду, и наши представители на нем достойно доказали 
лидерам оппозиционных фракций их неправоту. Наши депутаты в комитете более 
подготовлены. 

- Но европейские политики без Тимошенко не подпишут ассоциации. 

- Почему? Тимошенко может лично обратиться с просьбой… 

- Уже давно бы обратилась... 

- Тем не менее. Потом, а где гарантия, что если даже мы примем этот совершенно 
юридически безграмотный документ Лабунской, то с нами подпишут ассоциацию? 

- Об этом сказали лидеры Евросоюза. 

- Это были заявления отдельных руководителей политических ведомств ЕС. Они 
говорили, что это открывает дорогу к подписанию соглашения. Но нет гарантий… 

- Эти заявления не имеют веса? 

- Вес, может быть, есть, но никто не сказал, что, в случае выполнения их требований, 
Евросоюз обязательно подпишет соглашение. При этом у нас есть колоссальные проблемы, о 
которых почему-то не принято говорить. Из-за осложнений в отношениях с Россией мы сегодня 
теряем десятки тысяч рабочих мест на юге, востоке и в центре страны. Европейскую сторону 
это не интересует. Что происходит? Если это в интересах и Украины и ЕС, то Евросоюз должен 
считаться с проблемами нашего государства, а не тянуть Украину к себе любой ценой. 

Уже проблемы начались во фракции. В Партии регионов много промышленников с 
востока и юга. Человек приезжает в регион - у него закрывается предприятие, теряются рабочие 
места, закрывается граница. И ему на местах люди задают логичные вопросы: что вы там, в 
парламенте, принимаете? Он возвращается во фракцию и говорит: почему я должен за это все 
голосовать? У нас 77% продукции машиностроения поставляется в Россию… 
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В Партии регионов много промышленников с востока и юга. Им на местах люди задают 
вопросы: что вы там, в парламенте, принимаете? Они возвращаются во фракцию и говорят: 
почему мы должны за это все голосовать?  

- Но ведь у вас было заседание фракции в "Зоряном", когда президент спросил, кто 

против евроинтеграции. Все промолчали. 

- Было. Но вопрос так не стоял, как тиражируется: "Кто против евроинтеграции - 
встаньте". Это было большое заседание фракции в присутствии президента, у нас состоялся 
длительный разговор. Сейчас идет большое давление на фракцию со стороны президента, что 
мы должны поддерживать евроинтеграционное направление. 

- Между президентом и фракцией Партии регионов возможен конфликт? 

- Это не конфликт, а дискуссия. Мы же не такая фракция - что там сказали, то мы и 
делаем. Мы не роботы. У нас все вопросы обсуждаются и дискутируются. 

- Тем не менее, евроинтеграция - безальтернативный курс Украины? Или нет? 

- У нас законом это принято, это наша цель. Создать условия жизни в Украине не хуже, 
чем в развитых странах Европейского Союза. Но не любой же ценой. 

- Разве в тексте соглашения об ассоциации не прописаны условия сотрудничества 

Украины и ЕС, в том числе и гарантии нашим промышленникам? 

- Какие гарантии? Для того чтобы перевести нашу продукцию на технические стандарты 
Евросоюза, нужно, по подсчетам специалистов, $165 млрд. и не менее пяти лет, а то и все 
десять. Где эти деньги взять? Будут ли нас ждать 10 лет? Никто нас ждать не будет. 

- Польшу подождали. 

- Когда Польша шла в ЕС, им списали $75 млрд. долгов, а потом еще столько же, если не 
больше, дали на развитие структуры. К тому же Польша гораздо меньше Украины. А с нами 
никто даже разговор на эту тему не ведет. Мы им говорим, дайте хотя бы кредит по линии 
МВФ. У вас же там влияние - Германия та же. В ответ молчание. Говорят только - поднимите 
людям тарифы на коммунальные платежи. Для Украины недопустимо ставить людей на грань 
выживания. 

- Ваши слова звучат как подготовка плацдарма для срыва ассоциации с ЕС. 

- Я просто не отношусь к той категории людей, которые хотят евроинтеграции любой 
ценой. Что значит "любой ценой"? Да, мы готовы сотрудничать с Евросоюзом, более того, в 
последние годы мы доказали, что можем не говорить, а работать - приняли много важных 
документов: законы о коррупции, законы об информации. Дальше мы будем модернизировать 
судебную систему, работу прокуратуры, милиции… 

- До саммита в Вильнюсе мало времени. 

- У вас представление, что саммитом заканчивается жизнь. Ничего она не заканчивается. 

- Не заканчивается, но это важный промежуточный шаг. Европейские политики прямо 

говорят, что если соглашение не будет подписано 26 ноября в Вильнюсе, то второго шанса 

может не быть никогда. 

- Значит, исторический шанс будет потерян. К сожалению. 

И потом, если бы наша оппозиция так хотела в Евросоюз, то почему бы им не убрать 
требование по Тимошенко? Зачем ставить будущее страны в зависимость от одного человека? 
Они ведь дружески общаются с Коксом и Квасьневским. Квасьневский едва ли не ночует в 
палате Тимошенко. Уберите это требование, и у нас не останется преград на пути в Евросоюз. 

Если бы наша оппозиция так хотела в Евросоюз, то почему бы им не убрать требование 
по Тимошенко. Они ведь дружески общаются с Коксом и Квасьневским. Квасьневский едва ли 
не ночует в палате Тимошенко  

- Вы считаете, что миссия Кокса и Квасьневского заангажирована? 

- При чем здесь заангажирована? Она просто односторонне рассматривает вопрос 
Тимошенко. Я ни разу не встречался ни с Коксом, ни с Квасьневским, в то время как 
представители оппозиции встречаются с ними постоянно. 
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- Вы как лидер фракции Партии регионов в курсе того, о чем говорили президенты 

Янукович и Путин во время недавней встречи в Сочи? 

- Не знаю. И даже не буду сочинять. 

- Кто осуществляет коммуникацию фракции ПР с президентом, Кабмином? 

- От Кабинета министров у нас официально закреплен первый вице-премьер Сергей 
Арбузов. А что касается Администрации президента, то я лично постоянно на связи с главой 
АП Сергеем Левочкиным и лично с президентом. Если возникают какие-то вопросы, дверь 
президента для меня всегда открыта. 

- В задачи Арбузова входит обеспечение необходимого количества голосов в зале для 

исполнительной власти, для президента? 

- Не президенту, а для принятия важных для развития государства законопроектов - да. 
У нас ведь у самих не хватает голосов, Сергей Геннадиевич ведет работу с другими фракциями, 
внефракционными депутатами. 

- Как часто общаетесь лично с президентом. Когда общались в последний раз? О чем 

говорили? 

- По телефону говорил буквально вчера (6 ноября, - ред.). Виделся где-то две или три 
недели назад. Обсуждали целый ряд государственных вопросов. Это наша работа. 

- Вы согласны с тезисом, что если Тимошенко до 26 ноября не будет выпущена за 

рубеж, ассоциация не состоится? 

- Я не знаю. 

- Но у вас же есть своя точка зрения? 

- Мы со своей стороны сделали все, что от нас требовал Евросоюз, прошли большой 
путь. И если в конце этого пути судьба 45-миллионного государства для ЕС окажется на одних 
весах с судьбой одного человека - это их право, их решение. Тем более что не все 
расследования по Тимошенко закончены. А мы в это время говорим только о том, что 
Тимошенко нужно отпустить за рубеж. 

Европейские политики должны, в конце концов, хоть немного обращать внимание на то, 
что мы - государство. На то, что у нас есть свои законы. Нет, они хотят только освобождения 
Тимошенко. 

- Зачем Евросоюзу Тимошенко, как вы думаете? 

- Как я объясняю эту ситуацию, то вопрос тут тянется с 2004 года. Тогда была 
инициирована Западом ситуация против президента Кучмы, и на этой волне выплыла "новая 
демократическая" команда, как тогда считали - Ющенко, Тимошенко и так далее. Тимошенко 
симпатичная женщина, она может хорошо говорить, и вот этот ореол "белой и пушистой" до 
сих пор действует на западных избирателей. Они требуют от своих лидеров защитить 
Тимошенко, не особо разбираясь в ситуации. 

Ореол "белой и пушистой" Тимошенко с 2004 года действует на западных избирателей. 
Они требуют от своих лидеров защитить ее, не особо разбираясь в ситуации  

И потом, Тимошенко - не бедный человек. Имея достаточно средств, она все эти годы 
поддерживала и сегодня поддерживает свой имидж в рамках европейских государств. В Риме 
на одной из центральных площадей висит ее портрет. Мы будем наивными, если будем верить, 
что это все делают энтузиасты. 

- Если соглашение об ассоциации не состоится, Украина возобновит добрососедские 

отношения с Россией, или это уже невозможно? 

- В политике нет ничего невозможного. Если не подпишем ассоциацию с ЕС, конечно, 
будет плохо. И Украине, и Евросоюзу. Но конец света не наступит, и солнце восходить не 
перестанет. Но у нас, по крайней мере, останется уважение к самим себе, за то, что мы - 
государство, а не марионетка. 

- Когда вы наведете порядок с персональным голосованием во фракции? Ваших коллег 

регулярно ловят на голосовании за соседа. 
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- Это человеческий фактор, его никто не отменял. У нас во фракции нет палочной 
дисциплины. И не всегда голосование за кого-то из коллег - это преступление. Человек может 
задержаться в кулуарах, общаясь, например, с журналистами, не успевать вернуться на 
голосование, и попросить соседа нажать нужную кнопку. Это не катастрофа. Посмотрите, как 
голосует Европарламент: принимаются решения, а в зале сидит пять человек. Также не вижу 
катастрофы, если человек отсутствует при голосовании за документ, который он не 
поддерживает. Это право каждого депутата. 

- У вас лично остались интересы в бизнесе? 

- Бизнесом я занимался восемь лет после развала Советского Союза. Оставил его сразу 
же после приглашения на работу в Луганскую обладминистрацию. И в 2005 году (после 
оранжевой революции, - ред.) на протяжении двух лет меня проверяли с пристрастием - ничего 
не нашли, потому что никакого бизнеса и нет. Если бы нашли, думаю, мы бы с вами сейчас не 
говорили. Но, я понимаю, к чему вы ведете… 

- К тендерам и госзакупкам . Ваши предприятия регулярно выигрывают конкурсы по 

государственным закупкам? 

- У меня нет никаких предприятий. А вся неправдивая информация на этот счет, 
особенно в интернете, появилась в свое время с подачи Константина Жеваго - я говорил об этом 
открыто и не один раз. И к этому привык. 

http://liga.net/ 

"Это они вам что-то обещали, а я здесь при чем"? СМИ о "донецких" и Донбассе  

ОстроВ 

Неделя, когда должен был решиться вопрос об освобождении Юлии Тимошенко, так и 
не дала ответа насчет перспектив экс-премьера и, соответственно, подписания Украиной 
Ассоциации с ЕС. Причина такого подвешенного состояния кроется, прежде всего, в действиях 
властной команды, которая говорит одно, а делает другое. За все пять дней депутаты, и прежде 
всего регионалы, не смогли прийти к общему мнению о том, какой из законов, дающих 
возможность лидеру "Батькивщины" выехать за границу, они готовы принять. 

Страдания по Юле 

"В понедельник, - пишут "Комментарии", - в СМИ появилась информация о том, что 
министерство доходов и сборов Украины начало судебный процесс в США и Швейцарии по 
отношению к Тимошенко и Лазаренко о хищении $200 млн. В свою очередь, глава фракции ПР 
Александр Ефремов назвал поддержку Европы законопроекта Анжелики Лабунской 
предложением "прыгнуть с пятого этажа". 

В тот же день "регионалы" сорвали заседание комитета по вопросам законодательного 
обеспечения правоохранительной деятельности, на котором должны были рассматриваться 
законопроекты по Тимошенко. И хотя в среду заседание комитета все же состоялось, никаких 
реальных решений принято не было. Большинством членов комитета, состоящим из депутатов 
от ПР, была создана рабочая группа по вопросу Тимошенко с совершенно размытым составом и 
непонятными функциями. При этом "регионалы" не захотели выбрать один документ, который 
смог бы стать основой для консенсуса. В результате базовыми стали одновременно все четыре 
законопроекта, зарегистрированные в ВР. Совершенно очевидно, что создание данной рабочей 
группы – это затягивание времени со стороны власти. В частности, как сообщил глава 
профильного комитета Андрей Кожемякин, никаких заседаний она так и не провела. 

Поэтому не было ничего удивительного в том, что все внимание было сосредоточено на 
миссии Кокса-Квасьневского, которая весь четверг посвятила встречам с руководством 
страны". 

О подробностях встречи с руководством страны (и не только) рассказала "Украинская 
правда".  
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"Четвер почався для Пета Кокса та Олександра Квасьнєвського зустріччю з Віктором 
Януковичем. За словами джерел, які спілкувались з євроспростерігачами після цієї зустрічі, 
розмова з президентом була "відвертою та конструктивною". 

Кокс та Квасьнєвський дали зрозуміти, що усвідомлюють та сприймають небажання 
Віктора Януковича брати на себе особисту відповідальність за долю Юлії Тимошенко і 
запропонували ще раз окреслити рамки можливого компромісу. 

Європейці ще раз наголосили на двох ключових моментах: 

Перша умова. Німеччина не готова надавати державні гарантії щодо умов перебування 
Юлії Тимошенко під час лікування та її повернення в Україну. "Кокс і Квасьнєвський чітко 
висловлюються, що Німеччина не хоче бути офіційним учасником у цих переговорах, адже 
таким чином вони автоматично мають визнати її вирок, і, як вони висловлюються, стають 
partner in crime (співучасником злочину – УП)", - повідомило джерело "Української правди". 

Друга умова. Згідно із словами співрозмовників Кокса та Кваснєвського, під час зустрічі 
Віктору Януковичу було ще раз наголошено, що всі процедури щодо виїзду Юлії Тимошенко 
закордон, мають відбутися до саміту Східного партнерства у Вільнюсі. 

Інші джерела повідомляють, що під час зустрічі європейцям намагалися натякнути, що 
до саміту можуть не встигнути, і розглядається можливість виїзду Тимошенко вже після саміту. 
Але ця пропозиція була відкинута зокрема Петом Коксом, який ще раз підкреслив, що такий 
варіант не є прийнятним. 

Віктор Янукович слухав європейців без істотних застережень. А наприкінці розмови 
заявив, що сприймає позицію європейців і чекає лише на рішення парламенту. 

На питання Кокса та Квасьнєвського, чи може Президент сприяти позитивному 
голосуванню цього питання у Верховній Раді, адже позиція фракції Партії регіонів у парламенті 
є ключовою, Янукович пообіцяв одразу після зустрічі передзвонити спікеру Володимиру 
Рибаку і керівнику фракції Партії регіонів Олександру Єфремову з проханням сприяти 
скорішому ухваленню необхідного законопроекту. 

За словами співрозмовників "Української правди", після зустрічі Кокс та Кваснєвський 
самі були здивовані результатами розмови з Віктором Януковичем. Вийшовши з Адміністрації 
Президента вони у піднесеному настрої направились до Верховної Ради, де їх чекала чергова 
зустріч із справжнім обличчям української політики". 

С оптимистическим настроением, после разговора с президентом страны, Кокс и 
Квасневский поехали в парламент, где вначале увиделись с лидерами трех оппозиционных 
фракций. Здесь разговор получил совсем неожиданное для представителей ЕС продолжение. 

"На початку зустрічі з опозиціонерами Пет Кокс та Олександр Кваснєвський, 
посилаючись на розмову з Януковичем та Рибаком, радісно повідомили, що начебто процес йде 
до фінішу. Залишилась дрібниця – дійти згоди щодо будь-якого законопроекту, і "регіонали" 
проголосують. За їх словами, це може відбутися, якщо не в четвер, то вже протягом пленарного 
засідання у п’ятницю – точно. 

Шоковані опозиціонери спочатку намагалися з’ясувати, чи насправді Президент та 
спікер парламенту давали такі обіцянки. Почувши, що і Янукович и Рибак дійсно запевняли 
європейців у вчасному вирішенні питання Тимошенко, вони наперебій почали пояснювати, що 
це омана і намагання відтягнути час. Пет Кокс та Олександр Квасьневський не вірили, знову й 
знов повертаючись до розмови зі спікером і цитуючи Віктора Януковича, який пообіцяв 
передзвонити Рибаку та дати вказівку щодо подальших дій. 

Врешті решт опозиціонери запропонували євроспотерігачам разом спуститися до 
Володимира Рибака і разом розібратися, хто, кому і що обіцяв. Так і зробили. 

В кабінеті спікера на той момент все ще знаходився Олександр Єфремов, який взяв 
основну атаку на себе. На початку розмови опозиціонери ще раз спитали у спікера та керівника 
фракції Партії регіонів, чи дійсно вони готові протягом двох діб проголосувати за закон про 
умови лікування Юлії Тимошенко. У відповідь Єфремов заявив, що ніякого законопроекту поки 
що немає, адже робоча група ще навіть не починала розгляд та об’єднання існуючих варіантів. 
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Настала черга дивуватися Пету Коксу та Олександру Квасьнєвському. Вони ще раз 
наголосили, що часу залишається обмаль, закон має бути прийнятий до 14 листопада, а вже 18 
числа європейці очікують кінцевого рішення питання Юлії Тимошенко. 

- У відповідь Єфремов сказав, що ці питання не до нього, адже всім має займатися 
робоча група, і коли вона закінчить свою частину, він не знає, – розповів один з учасників 
зустрічі. За його словами, Кокс та Квасьнєвський були збентежені такою відповіддю: "А як же 
ж так, - питали вони, - нам же пообіцяли на всіх зустрічах, що питання вже майже вирішено і 
слово лише за парламентом, а тут вже все готово?" 

За словам Олега Тягнибока, у відповідь Олександр Єфремов "ображено заявив, що 
особисто з ним ніхто жодного разу не зустрічався, і він бачить представників місії вперше за 
весь час їх роботи". 

- Це наш двадцять п’ятий візит в Україну, і ми щоразу бачимось з представниками влади, 
- намагався пояснити Олександр Квасьнєвський. 

- Я розумію, але я - голова найбільшої парламентської фракції Партії регіонів, і зі мною 
ви бачитесь вперше…, - наполягав Єфремов. 

За словами свідків, Олександр Квасьнєвський ледве стримувався. 

- Послухайте, ми більше двадцяти разів зустрічались з головою вашої партії Миколою 
Азаровим, сімнадцять разів бачились з засновником вашої партії – Віктором Януковичем. І це 
вони нам говорили, з ким бачитись. Вони казали, що треба побачитись з Володимиром 
Олійником, і ми йшли до нього. Якби казали йти до вас, ми б прийшли до вас. А зараз 
виходить, що вони – разом з паном Рибаком, який ту присутній, обіцяли нам одне, а ви кажете 
зовсім інше! 

- Це вони вам щось обіцяли. А я тут при чому? Я вам особисто щось обіцяв? Ні. Ви зі 
мною зустрічались? Ні, - пішов у наступ Єфремов. – У мене у фракції 172 депутати, і мені 
кожного з них треба переконувати, та вмовляти…" 

Другой Онищенко 

У члена донецкого землячества Москвы и бывшего главного санитарного врача РФ 
репутация в Украине, мягко говоря, не очень хорошая. Он является типичным антигероем 
СМИ, в глазах которых выглядит дуболомным, беспардонным чиновником, готовым 
беспрекословно выполнять даже самые безумные задачи своего руководства. Но журнал 
"Вести. Репортер"  показал другого Онищенко, не того, которого мы знаем по телевизионной 
картинке. "В 1994 году Онищенко, в то время первый заместитель председателя Госкомитета 
санитарно-эпидеми-ологического надзора, был откомандирован в Чечню. Сепаратисты 
отказались от помощи российских медиков, и там разгорелась эпидемия холеры. Более того, 
появилась еще и угроза распространения сибирской язвы. Под артиллерийский обстрел попал 
могильник павшего скота. Под руководством Онищенко сводные бригады ставропольского и 
ростовского противочумных институтов, следуя за армейскими подразделениями, 
восстанавливали санитарно-эпидемиологические станции, проводили полевую вакцинацию. 

Осенью 1995 года Онищенко вместе с водителем был похищен боевиками на подъезде к 
Грозному. Спасся, как он сам считает, благодаря указанной в паспорте национальности — 
украинец, а еще отсутствию оружия. Отобрав документы и деньги, чиновника и его шофера 
выбросили на дорогу. "Когда его взяли в плен, он под дулами автоматов просил бандитов 
только об одном: отпустить молодого парнишку, водителя его машины", — вспоминала позже 
Татьяна Дмитриева, академик РАМН и экс-министр здравоохранения". 

Арестованный "Уголь Украины" 

В прошлый вторник были арестованы счета ГП "Уголь Украины". О том, что стоит за 
этим рассказала "Лига". 

"Катализатором для ареста счетов госпредприятия стали исковые требования 
российского Альфа Банка к ГП Уголь Украины о взыскании задолженности по кредитному 
договору в размере 401,9 млн.грн. Соответственно, Государственная исполнительная служа 
пошла на то, чтобы арестовать счета. 
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Кроме того, в Альфа Банке пожаловались главе Нацбанка Игорю Соркину на то, что, 
несмотря на арест счетов, Уголь Украины продолжает брать кредиты, чем "сводит на нет 
функцию судебного решения как механизма действительного восстановления законных прав и 
интересов кредиторов". 

Кстати, руководство Угля Украины ранее просило растянуть выполнение судебного 
решения о взыскании задолженности на 20 лет. Но суд отказал госпредприятию, посчитав 
требование ГП неоправданным, поскольку Уголь Украины должен быть ликвидирован в 
ближайшие 2 года. 

В Альфа Банке требование Угля Украины о рассрочке посчитали тревожным сигналом 
для инвесторов, "поскольку данный подход ничем не отличается от поведения 
недобросовестных заемщиков". "Вместо того чтобы обсуждать с кредиторами реальные 
инструменты погашения задолженности, изобретаются возможности для затягивания процесса 
и уклонения от выполнения обязательств", - указали в банке. 

Следует напомнить, что кредитором ГП Уголь Украины выступает не только Альфа 
Банк, но и ряд других финансовых учреждений. Крупнейшими кредиторами являются именно 
государственные финансовые учреждения - государственным Ощадбанку и Укрэксимбанку 
Уголь Украины задолжал 1,3 млрд.грн. Кредиторами также выступают дочерний банк 
Сбербанка России в Украине и Проминвестбанк. 

Получить комментарий руководства ГП Уголь Украины относительно ареста счетов не 
удалось. В Альфа Банке в ответ на запрос ЛІГАБізнесІнформ высказали недоумение по поводу 
заявления министра Ставицкого, сообщив, что ареста со счетов ГП Уголь Украины никто не 
снимал. "Мы в недоумении и не понимаем, о каком урегулировании ситуации идет речь. Есть 
решение суда о взыскании задолженности по кредитному договору. Можно ли трюки топ-
менеджмента ГК Уголь Украины с регулярным открытием новых счетов в банках считать 
решением проблемы? Конечно, нет. Возможно, принято решение не выполнять решения судов? 
Нам об этом неизвестно. В любом случае, такой способ решения проблемы не соответствует 
стремлению премьер-министра Украины снизить кредитные ставки для украинских 
предприятий", - подчеркнул старший советник Альфа Банка (Украина) Роман Шпек". 

http://www.ostro.org/general/politics/articles/430733/ 

Ірина Фаріон: «Моя посада дуже проста»  

Главком 

Ірину Фаріон вважають представницею найбільш радикального крила в і так 
неліберальній «Свободі». Її ім’я – одне з тих, яким опоненти націоналістів лякають народ 
«бандерівцями». Тим не менше на парламентських виборах 2012 року Фаріон взяла в окрузі у 
Львові майже 70%. Такого результату вдалося досягти далеко не всім регіоналам з їх 
можливостями і адмінресурсом в східних областях. 

Ще будучи депутатом Львівської обласної ради, Фаріон прославилася завдяки 
скандальному ролику про її «виховну роботу» в дитячому садочку. Посівши своє місце в 
парламенті, вона взялася за «мовну» проблему в парламенті. 

Про те, яким чином можна навчити всіх нардепів української, про необхідність 
оподаткування іноземного продукту і відсутність «зубів» у української нації, а також про 
динаміку рейтингу «Свободи» Ірина Фаріон розповіла «Главкому». 

Пані Ірино, в одному з останніх «темників» Партії регіонів, партія влади вкотре за 

останній рік вирішила використати тему боротьби з фашизмом у власних цілях. В документі 

йдеться про те, як потрібно заробляти електоральні симпатії розповідаючи про соціальний 

захист ветеранів війни та боротьбу з «неонацистськими витівками». Під останніми маються 

на увазі марш пам’яті ОУН-УПА у Києві та висаджування тернопільськими націоналістами 

алеї пам’яті на честь вояків дивізії СС «Галичина». Окрім цього, там йдеться і про 

необхідність притягнення «свободівця» Юрія Михальчишина до кримінальної відповідальності 

за підбурювання до насильства. Ці зусилля б’ють по рейтингу партії «Свобода»? 
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Партія регіонів – це останній виплід радянської доби. Їхні «темники» - це зразок 
колишньої радянської пропаганди чи агітпропу. Така форма пропаганди свідчить про повне 
виродження цієї псевдополітичної сили. Бо якщо сучасна українська політика асоціюється з 
Партією регіонів і з комунізмом, то тоді забруднюється, взагалі, поняття політики. А політика – 
це мистецтво побудови держави. 

Вони собі ці темники можуть причепити над клозетами. А нам своє робити. Українець 
повертається до націоцентричної ідеології. 

Кому вигідно час від часу висувати вам закиди щодо вашого членства в КПРС? 

Є два джерела цього. Перше – сайт «Ревізор» Олександра Чаленка. Інше джерело 
пульсації – це Львів, моє рідне місто, яке має абсолютну більшість в підтримці «Свободи». Там 
є такий сайт «Варіант». Його очолює якась бабера на букву «М» - забула її прізвище (на сайті 
«Варіанту» консультантом проекту значиться Ірина Марушкіна – «Главком»). Саме вона була 
організатором мого ролика про дитячий садочок. І думаю, що вона або продала його Партії 
регіонів, або Партія регіонів і замовляла цей ролик. Навіть більше. Вона, взагалі, працює на 
Медведчука. 

Ну, нехай ще напишуть, що я була двоюрідною сестрою бен Ладена чи внучкою 
Геббельса. 

Ця інформація була поширена і на інших сайтах. Але що в тому «смертельного», якщо й 

дійсно хтось за радянських часів був членом КПРС? 

Можливо, висловлюсь дещо патетично. Але малі ніколи не здатні оцінити великих. І 
малі нікчемні завжди намагаються опустити до свого рівня тих, хто не вміщається в їхнє 
мислення. Подивіться на те, що робить нещастя на прізвище Бузина із образом Тараса 
Шевченка? Скільки знаходяться в нашому просторі людей, які паплюжать творчість Франка? 
Це звичний прийом нещасних не знаходити порозуміння зі світом. Для мене все це не є жодним 
приводом для поганого настрою. 

Але подібні закиди на бік «Свободи» і свободівців мають вплив на рейтинг партії. Згідно 

з останніми соціологічними дослідженнями, він значно впав. В середині партії ви проводите 

заміри? 

Рейтинг, який нам малюють певні навколо президентські соціологи, зокрема, на букву 
«К», суфікс на «о» закінчується, малювали «Свободі» на парламентських виборах ледве 3%. 
«Свобода» взяла 10,44%, вкрадено було 2%. Ну, вкрали, тому що ми не зуміли захистити цей 
результат, особливо на Сході та Півдні України. Тут наша провина. Ірині Фаріон ще одна 
соціологічна служба, вже не зовсім пропрезидентська, на букву «Р», обіцяла 19%. Ірина Фаріон 
взяла майже 70%. Абсурдно вірити в те, що вони пишуть. Вони виявляють бажане за дійсне. В 
нас кожен з членів партії має свою форму боротьби. Моя форма боротьби – їздити по всій країні 
і мати зустрічі із українцями. Я об’їздила вже 26 міст. Ті переповнені зали і та кількість людей, 
які намагаються поспілкуватись, свідчать про щось зовсім протилежне. 

Крім того, наша внутрішня соціологія свідчить про те, що наш рейтинг - це щонайменше 
25% - стрімко зростає в Центральній та Східній Україні. Для того, щоб обвалити наш рейтинг в 
Центральній та Східній Україні, треба застосувати прийом «очорнення» «Свободи» на її 
базових теренах. Ну, Львівщина – це, в першу чергу. Але наші базові терени – це вже не просто 
уся Галичина. Тому знаходяться непристойні істоти, типу на букву «П», той, що очолює газету, 
яка вже з рейок зійшла. Але пес гавкає, а сонце світить. Так було і так буде. На це не треба 
зважати і треба вперто робити свою роботу, і бути одержимим метою. 

Якщо ви вже згадали газету, яка за вашими словами, зійшла з рейок. Скажіть, ви 

читали «Гроші Тягнибока – 4» на сторінках «Експресу», де йдеться про зв'язок між 

фармацевтичним бізнесом родини Тягнибоків та смертю відомого українського режисера 

Юрія Іллєнка? 

Була вже зроблена заява трьох очільників опозиційних сил щодо трактування діяльності 
цієї нещасної газети як медійного кілерства. Вони співчувають колективу, який працює під 
таким керівництвом. Ну, думаю, що Починок (Ігор Починок – генеральний директор ТзОВ 
«Експрес медіа груп» - «Главком») сам себе вже і знищив. 
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Що можете сказати про описаний зв'язок «свободівця» Ігоря Кривецького, якого, за 

словами видання, ще неформально називають «касиром» партії, із кримінальним авторитетом 

Володимиром Дідухом? Як добре ви Кривецького знаєте? 

Для мене прізвище «Дідух» нічого не означає. Я дуже люблю Ігоря Кривецького, тішуся, 
що він прийшов в «Свободу», коли йому було сорок років, коли він був абсолютно зрілим і 
коли він усвідомлював. Він має класний бізнес, він впевнено стоїть на ногах, він чого хотів в 
житті, того досягнув. А в якій державі мають жити його діти? Це був його мотив прийти в 
«Свободу». Він приніс в «Свободу» свою матеріальну підтримку. Ще хтось приніс в «Свободу» 
інші якісь цінності. Так складається організм людський. 

Зрозуміло, що заява лідерів тих, хто це пише, не зупинить. Але і нас ніхто не зупинить. 
До того, як ми перемогли на парламентських виборах, газета «Експрес» та інші видання писали, 
що нас фінансує Коломойський. Тепер чомусь наш фінансист стрімко змінився. Потім нас 
звинувачували в тому, що нас фінансує хтось там з-за кордону. Чомусь про це зараз не пишуть. 
Чергова брехня збиває з ніг попередню брехню. В грудні у нас будуть звіти перед виборцями по 
всій країні. Ми заїдемо у кожну школу, кожен навчальний заклад, район, будемо спілкуватися з 
людьми. Найкращий звіт – це наша діяльність. А наша діяльність – це близько двохсот 
законодавчих ініціатив, а також інша активна політична робота. 

До речі, щодо законодавчої роботи. Ряд експертів пов’язували падіння рейтингу 

«Свободи» якраз з тим, що партія надто «опарламентаризувалася». Тобто втратила драйв. 

Ви не згодні? Так, «Свобода» і далі продовжує кричати: «Українська!», але паркани вже не 

валяться. От і Київраду опозиція фактично здала… 

Можу сказати таким придворним політологам, чи «політолохам» (їм це краще підходить, 
бо я з неповагою ставлюся до абсолютної більшості з них): не треба нам приписувати моделі 
поведінки, витвореної у їхніх головах. «Свобода» непередбачувана. Як вирішимо, так і будемо 
діяти. Не один «політолох» не здатен передбачити, як ми будемо себе поводити. Ці 
«політолохи», окрім того, що вони язиками багато тріпають, ще є громадянами України. І я би 
хотіла побачити їхні тіла під стінами Київської міської ради, хотіла б побачити, як вони активно 
штурмують «Беркут». Вони ж ніби чоловічого роду, то нехай покажуть свою силу. 

Депутат Андрій Іллєнко не так давно говорив, що така дисципліна, як в «Свободі», 

Партії регіонів і не снилася. Розкажіть докладніше, як координуються дії, як впроваджуються 

партійні установки? 

Це без сумніву – дисципліна має бути жорсткою. Інакше не буде ладу, не буде 
продуктивної діяльності. Але «темники» нам не розсилають. Якби хтось мені сказав, що я маю 
говорити? Та ви що? Таке просто не вкладається в голову. Як таке може, взагалі, бути. 

От Боже борони запізнитися на фракцію. Запізнився на фракцію – платиш штраф. Що це 
таке? Маєш прийти на дев’яту годину ранку – приходь. Маєш якусь справу, не можеш прийти – 
обов’язково про це маєш повідомити. 

Вам вже доводилось сплачувати цей штраф? Який його розмір? 

Це якийсь грошовий еквівалент, але не знаю, який саме. Я чемна дівчинка. Незважаючи 
на те, що я сова, я приходжу на дев’яту годину і досинаю ще п’ять-десять хвилин. 

Вже колишній народний депутат Ігор Марков розповів, що в Партії регіонів депутати 

отримують «тіньову» зарплатню, яка складає десь 5 тисяч доларів. Чи передбачені в 

«Свободі» якісь внутрішні фінансові стимули? 

Ні, фінансових стимулів, заохочень в нас немає. Ми маємо гроші на депутатську 
діяльність, і це унезалежнює тебе від партійної допомоги. Це дуже класно. Немає нічого 
кращого в світі, ніж незалежність на різних рівнях. 

Не так давно «Свобода» представила уряд національної альтернативи. Всупереч 

очікуванням ви не увійшли до нього. Чому? 

Ну, в цей уряд не тільки я не увійшла. В нього не увійшов Олег Тягнибок, Андрій 
Мохник, Андрій Іллєнко, Ігор Мірошниченко та інші. Кожен з нас має інший напрям роботи. 
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Портфель для Ірини Фаріон – це щось надто замкнуте. Моя посада дуже проста – Ірина Фаріон. 
Її неможливо загнати в жодні межі. І Олег Тягнибок це дуже добре знає. 

Альтернативний уряд – ідея не нова. Та жодного разу в історії країни не 

продемонстрував свою ефективність. Чому думаєте, що тепер все буде інакше? 

Цей уряд має передусім здійснювати аналітичну діяльність того, що робить уряд 
Азарова. Він має відстежувати кожен крок чинної влади і має пропонувати свою альтернативу. 
Це, скажемо, теоретична підготовка до незабарної практичної діяльності нас як виконавчих 
органів влади. Ми перейшли вже через етап представницької гілки влади. Ми вже навчилися 
того. Ми вже розуміємо своєрідність своєї роботи. Нам зараз дуже треба опановувати 
виконавчу гілку влади. Для нас це не просто політика. Немає сенсу весь час бути декораціями у 
парламенті. Сенс в тому, щоб їх зробити декораціями. 

Що таке нове? Це добре забуте старе. Це школа досвіду, це форма здобути цей досвід. 
Взагалі, під тим сонцем, під тим місяцем що є нового? Нічого. Найосновніші проблеми, які є в 
суспільстві, однакові, розгортаються винятково в площині людської моралі. 

Знаєте, якось Чечетов підійшов близько до нас. Я ж цього чоловіка ніколи близько не 
бачила і не хочу бачити. Але от він підійшов до Ігоря Мірошниченка. Я дивилась на нього і так 
собі думала: ну ти ж людина, як можна таким бути? Чи виходить на трибуну Цибенко з 
Комуністичної партії і заявляє: матері відправляли своїх дітей в Афганістан. Ти ж людина. Ти ж 
маєш тіло, ти ж маєш розум. Це не політика. Це крах людини як божого створіння. 

Ми чомусь політику оцінюємо крізь призму політичних категорій. А я дивлюсь на 
політику крізь призму людських цінностей і крізь призму морального мірила. 

А який «крах» спіткав ваші стосунки з позафракційним депутатом Олександром 

Донієм? Він відмовився перебувати з вами в одному комітеті. Ви назвали його гниллю. В чому 

суть цього конфлікту? 

Я навіть не знала, що він в попередній каденції працював в цьому ж комітеті. Я, взагалі, 
ніколи не асоціювала постать цього депутата із освітньою і науковою діяльністю. Він що, 
працював колись у виші? Він викладав? Він автор кількох монографій? Він автор якихось 
законотворчих ініціатив, які стосувалися освіти? Я його ніколи з тим не асоціювала. Але чомусь 
цей чоловік заявив, що він в комітет з питань освіти і науки не пішов тому, що там Ірина 
Фаріон. Ну, відповідно, я відповіла. 

Чому так сталося? Це його потрібно запитати. Можливо, у нього якийсь авітаміноз на 
осінь загострився і він реалізував це у вигляді претензії до Ірини Фаріон. Його, очевидно, 
задовольняють в комітеті комуністи Дорохов та Зубчевський. З ними йому б працювалося 
непогано, а от з Фаріон йому складно було б працювати. 

Це класно, що політика розводить людей на різні барикади. Бо від антагонізму сил 
народжується новий вогонь. Якщо обм’якла політика, вона не народжує нової якості. 

Але мірило людяності - це найважливіше в політиці і в усьому: в бізнесі, в науці, в 
мистецтві. Коли на трибуну 6 листопада виходить Куніцин і, мабуть, вперше в житті говорить 
українською мовою, і говорить змістовні і глибокі речі, я хочу подякувати йому. Я йому 
прощаю всі помилки, суржик, цей чоловік говорить українською мовою. Він сказав геніальну 
фразу: ми такі різні. І це він повідомив залу, що Мирного (Олександр Мирний – депутат від 
партії «Свобода» - «Главком») солдатом забрали до Афганістану, і в Чорнобилі він також був. Я 
цього не знала! Скільки вас людей в парламенті, незалежно від того, яких ви політичних 
поглядів? Це дуже класно знаходити в своєму опонентові людину, побачити в ньому очі, 
побачити в них сльозу. Правдиву, а не облудну, як лила Калєтнік, ця дівчинка, це ж в голову не 
вкладається. Є така новела у Валер’яна Підмогильного «Не руште оман». В будинку під бюстом 
Леніна читають новелу, як це кльово – радянська влада, приходить студент і хоче сказати їм 
правду, сказати, що то брехня. А йому кажуть: не руште оман, не треба, їм так добре, хай 
зомбуються. Так от 6 листопада був сеанс перезомбування в парламенті. 

Але все ж хотілося б повернутись до претензій, які деякі депутати висувають конкретно 
«Свободі». Той же Доній акцентував увагу на тому, що голосування законів про пенсійне 
забезпечення були провалені і завдяки тому, що не вистачило голосів депутатів опозиційних 
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сил, в тому числі, від «Свободи». Ви розповідали, що за запізнення на фракцію у вас діють 
штрафи. Але ось доказ: у відповідальний момент не вистачило голосів. Якийсь контроль щодо 
присутності депутатів на відповідальних голосуваннях діє? Чому провалюються важливі 
закони? 

В нього  проблеми з арифметикою? Опозиційні фракції від сили набирають понад 170 
голосів. А якщо Доній має такі претензії до опозиційних сил, то хай створить свою опозиційну 
фракцію Ангелів Серафимів, херувимів імені Донія, і все буде класно. 

І все ж. Ось дивіться. За законопроект про державне пенсійне страхування не 

вистачило п’ять голосів. Три опозиційні фракції не додали дванадцять. 

Але серед тих п’ятьох є люди хворі. Ну буває так. Он у мене запланована була наукова 
конференція в Польщі на 7 листопада, вона запланована була ще пів року тому. Звідки я знала, 
що четвер зранку могло б вирішуватись самі знаєте що (Верховна Рада мала розглянути 
законопроекти, які б дозволили вивезти Юлію Тимошенко на лікування за кордон, - 
«Главком»). Є різні ситуації, чому людей немає на місці. 

Ви бачили нові скандально відомі шкільні підручники? Як можете оцінити ту кількість 

помилок, що була в них допущена? І чому міністр освіти Дмитро Табачник їх вперто не 

помічає? 

Стан шкільних підручників є таким, яким є загальний стан культури суспільства. 
Геніальний Іван Огієнко каже, що культура мови веде до культури політичної. Яка культура 
мови, така і політична культура. Коли я стала депутатом обласної Львівської ради і почула, як 
говорять там депутати, я зрозуміла, що мої студенти – це найкращі знавці української мови, 
хоча я їм ставила і «три», і «два». Мені хочеться тепер попросити у них пробачення за те, що я 
була до них така вимоглива. Тоді я виступила ініціатором «десятихвилини» культури мовлення. 
І на початку кожної сесії бавилася з депутатами, розповідаючи в жартівливій формі, що не 
треба казати «знаходяться депутати», бо, якщо вони знаходяться, то перед тим вони загубилися. 
Що не треба казати «я відношусь до тебе позитивно», бо відноситься один до двох. На основі 
того я зробила книжку «Мовна норма», яку подарувала видатному знавцю української мови 
Миколі Азарову. 

А з Дмитром Табачником пощастило поспілкуватись особисто? 

Ні, він не приходить на комітет з питань освіти і науки. Ніколи. Приходить зазвичай 
його заступник Євген Сулима. Моє спілкування з Табачником обмежене. Лише під час години 
запитань уряду в п’ятницю. Та щоби опинитися в списку тих, хто ставить ці питання, треба 
бути особливо вправним. Бо якось так треба тиснути на ту кнопку, щоб тобі це запитання 
випало. Це не завжди можливо. Але мене це абсолютно не дивує. Табачник – людина з дуже 
брудного світу. Не можна сліпими очима побачити помилку. Сліпці ведуть сліпців. 

Окрім скандування: «Українська-українська!», як ваша партія ще бореться із засиллям 

російської? 

«Свобода» зробила перелом у Верховній Раді щодо звучання української мови. Якщо би 
не було «Свободи», смію думати, що представники і від опозиційних фракцій не говорили б 
українською мовою. Багато хто з них, принаймні. Вони розуміють, що це неправильно. І я їм за 
це дуже вдячна. 

Зрештою, Єфремов теж вже говорив українською мовою. Апелювати до комуністів? Ні, 
їх треба засуджувати, маргіналізувати. Та найкращий методичний прийом для інших – власний 
приклад. Не шпікати, як кажуть на Галичині, за кожну помилку. Штука в тому, щоб вийти на 
трибуну і виголосити таку промову, що зала замовкне, і кожен подумає: а я що дурніший від 
нього чи від неї? Оце і є головний прийом впливу на мовне середовище в Верховній Раді. 

Певною мірою ми вже вплинули. Можливо, на наступний рік, коли я завершу 
докторську, візьмуся за це по-іншому. Ми спільно з однією установою, не буду поки казати, з 
якою, зробимо порадник з культури мовлення. В жартівливій формі з коміксами. Роздамо це 
тим, хто буде готовий це читати. 
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Мовний дисбаланс можна споглядати не тільки в Верховній Раді. Як можете оцінити в 

цьому контексті українські ЗМІ? От зараз активно відкриваються нові газети, журнали, 

радіостанції, але жодного - україномовного. Не виникає бажання відрегулювати і це питання? 

Ну, пан Гужва (керівник і, як він сам стверджує, власник «Мультимедіа інвест груп», що 
запустила газету, журнал, радіо та телеканал - «Главком»), я так розумію, взагалі, служить 
Медведчуку. 

Таке питання ми порушували у Верховній Раді, зокрема, комітет з питань свободи слова. 
Першим кроком до врегулювання цього питання мало стати голосування за парламентські 
слухання. Ми не набрали голосів навіть для того, щоб на парламентських слуханнях озвучити 
проблему. Крім того, це питання курує Національна рада з питань телебачення і радіомовлення. 
Верховна Рада з тієї ради курує лише одну людину. І ця людина цього року стала 
представником комуністичної партії. Це колишній прес-секретар, здається, Петра Симоненка. 
Це питання ми намагалися блокувати впродовж трьох разів. Але немає того кількісного і 
якісного складу парламенту, який би хоч мав свого представника в Нацраді. 

Гадяцький трактат – це унікальна пам’ятка. В першому пункті там було зазначено, що 
межі нашої мови – це межі нашої держави. Іван Виговський і Юрій Немирич, 1658 рік. Чому 
така експансія російської мови? Бо це один із способів затримати Україну в колі свого життя, в 
колі своїх ідей. Чи зійде до самміту Україна з російської орбіти, чи буде проголосований той 
законопроект, за який треба буде проголосувати – великий знак запитання. 

Ви готові підтримати законопроект Лабунської по Тимошенко? 

Незрозуміло, чому оце все з хворої голови перекладено на здорову. Який стосунок 
парламент має до визволення Тимошенко? Одного разу був вже в парламент закон, який 
стосувався декриміналізації відповідних статей. Якщо би цей закон було ухвалено, питання 
було би вирішено. «Свобода» голосувала в повному складі. Проте частина Об’єднаної опозиції 
за це не голосувала. Чого вони цього не робили? Треба в них запитати. Ми готові підтримати 
той законопроект Лабунської. Безумовно. Тому що ми розуміємо, що євроінтеграція впирається 
в одну-єдину проблему, яку створив Віктор Янукович. І Віктор Янукович цю проблему мав би 
вирішити самостійно. Чому цю проблему тепер має вирішувати Верховна Рада? 

Але я знаю інше. Партія влади знаходить найрізноманітніші форми, як би свою 
провальну політику в державі зіпхнути на «невістку», яка називається опозиція. А серед усіх 
опозиційних сил одна найгірша «невістка», і вона називається «Свобода». 

Може, так сталось, тому що «Свобода» не робить євроінтеграцію приоритетним 

напрямком своєї роботи, як це роблять інші опозиціонери? 

«Свободі» не треба усвідомлювати, що Україна – найбільша держава у Європі. 
«Свободі» не треба доводити, що спочатку українці, а потім європейці. «Свободу» за 
входження в європейську спільноту із збереженням своєї ідентичності. «Свобода» категорично 
проти глобалізаційних процесів. Тому що глобалізаційні процеси дорівнюють радянській 
інтернаціоналізації імені партії комуністів. Ці інтернаціоналістські процеси призвели до того, 
що ми маємо десять мільйонів замордованих людей. І до винищення всієї нашої інтелігенції, і 
до присутності партії комуністів у парламенті сьогодні. 

Але якщо питання верхи вирішувати не можуть, його мають вирішувати низи. Треба, 
щоб опірність організму була потужна. Коли у твоєї дитини організм здоровий, ти можеш 
дозволити їй вийти надвір в легкому плащику. Коли вона внутрішньо хвора, вона заслабне. 

Українське суспільство хворе? Коли «низи» вийдуть із соцмереж на вулиці? 

Українське суспільство внутрішньо не є сильним. 

Буквально нещодавно я сідаю у маршрутку в Львові, а водій слухає «Русское радио». А 
над ним висить з моєї ініціативи зроблені наліпки: перекреслені мобільний телефон, радіо і 
цигарка. Коли ми ухвалювали стратегію транспортних перевезень, я внесла пункт про заборону 
музичного супроводу в маршрутці. Як з тим чоловіком говорити? Все, що можна, як 
представницька влада на місцевому рівні, ми зробили. На загальнодержавному рівні, очевидно, 
що державу знищують. Тут пульсують абсолютно чужі культури. Не тільки мова, а й церква і 
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так далі. А той чоловік тільки додає шанс тій культурі тут утверджуватись. Коли я роблю 
зауваження, він дивиться на мене, як на якусь інопланетянку. Це не Луганськ, це не Донецьк, це 
Львів. Організм української нації у стані, м’яко кажучи, складному. 

http://glavcom.ua/articles/15265.html 

Блоги 

Анатолій Гриценко: «Депутатське звернення до Азарова»  

pravda.com.ua 

The Financial Times повідомив, що Franklin Templeton, американський інвестиційний 
фонд, придбав на $5 млрд держоблігацій України – це 20% зовнішнього державного боргу 
України. Умови укладеної угоди не розголошуються... 

Наскільки вигідною є ця угода для України? Чи не створює вона нам ще більших 
проблем на майбутнє? Бо під тиском боргових проблем Уряд Януковича зараз готовий на що 
завгодно... 

Щоб розібратися у ситуації, я щойно направив депутатське звернення прем'єр-міністру 
Азарову, аби він: 

1) підтвердив або спростував достовірність цієї інформації; 

2) в разі її підтвердження, надав мені детальну інформацію про зміст та умови укладеної 
угоди. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/5280970f1423e/ 

Олександр Бригинець: «Закликаю опозицію Київради брати участь у засіданнях 

Київради»  

корреспондент.net 

За моєю інформацією, у попередньому засіданні Київради взяло участь всього 54 
депутати. Тобто, у О.Попова не було кворуму, а значить за проекти рішень голосувало менше 
необхідних для прийняття рішення 61 депутата. Більше того, як мені відомо, не всі з присутніх 
депутатів у сесійній залі брали участь у голосуванні по кожному питанню. Таким чином у 
Київраді повним ходом процвітало кнопкодавство. Але у зв’язку і тим, що в залі не було 
контролю з боку опозиції, всі ці питання «проходили». 

Крім того, ніколи Київрада, коли на її засіданнях була присутня опозиція, не могла 
розглянути понад 200 питань за чотири години роботи, при тому, що майже усі питання були 
проголосовані «за». В нормальних умовах - з обговоренням і без кнопкодавства - такі засідання 
тривали цілий день, до глибокого вечора. 

Саме тому я закликаю опозиційні сили Київради зробити все можливе, щоб потрапити 
до будівлі Київради і бути присутніми в сесійній залі під час засідання міської ради, фіксуючи 
кількість депутатів присутніх на засіданні та кожен випадок кнопкодавства на фотокамери. 

Розумію, що ці дії не призведуть до миттєвого скасування прийнятих рішень, як це є у 
ВРУ, але ці фотоматеріали повинні бути передані у прокуратуру для оскарження та відміни 
рішень Київради. Крім того, на випадки кнопкодавства повинна звертатися увага присутнього 
на засіданнях прокурора. Такі факти повинні бути обнародувані і в ЗМІ. 

Опозиція, не беручи участі у голосуванні, безумовно, повинна брати участь в 
обговоренні питань внесених до порядку денного. Опозиційні депутати повинні публічно 
звертати увагу на тіньові і злочинні аспекти кожного питання. Це важливо робити не лише в 
заявах напередодні засідань, але й у сесійній залі, оскільки це дає шанс в прямому ефірі 
телеканалу «Київ», який транслює засідання, звернути увагу громадськості на кожну окрему 
проблему киян. 
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По-друге, можливо, опозиції таки вдасться переконати частину депутатів провладної 
більшості відмовитися від найбільш скандальних голосувань. 

По-третє, депутати Київради повинні вимагати і домогтися, звертаючись в тому числі і 
до присутнього прокурора, можливості бути присутніми у сесійній залі Київради депутатів 
ВРУ. Адже для всіх зрозуміло, що міліція має наказ ніяким чином не пропускати опозиційних 
нардепів до Київради. Тим паче, це важливо саме цього тижня - 13 листопада - коли опозиційні 
народні депутати, працюватимуть на позачерговій сесії ВРУ, на якій вирішуватимуться ключові 
для України євроінтеграційні питання. 

Тож, шановні колеги по Київраді, я закликаю вас не спрощувати життя владі! І якщо не 
контролювати її діяльність у Київраді, то хоча б фіксувати допущені нею порушення 
законодавства, регламенту тощо. Розумію, що у вас, є власна позиція, що ця позиція 
узгоджується із керівництвом ваших політичних сил, але під час підготовки до найближчого 
засідання Київради прошу врахувати і мою думку як киянина, як депутата Київради, який разом 
з вами провів два скликання, як нинішнього депутата ВРУ, що разом із іншими опозиційними 
депутатами робить усе можливе, щоб здолати «протерміновану» незаконну київську владу. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/14k/a124239 

Телебачення і радіомовлення 

Відповідальність за можливий угоди з ЄС ті, хто пов’язав її підписання з 

помилуванням Тимошенко  

"Студія "1+1", ТСН 

Наталя МОСЕЙЧУК, ведуча: Відповідальність за можливий угоди з ЄС ті, хто пов’язав її 
підписання з помилуванням Тимошенко. Про це заявив прем’єр Микола Азаров. під час 
виступу на конференції в ... обласної організації Партії регіонів Прем’єр-міністр запевнив, що 
Президент та уряд роблять все можливе, щоб на вільнюському саміті 28 листопада угоду про 
асоціацію підписали. Напередодні український парламент попередньо ухвалив два так звані 
євроінтеграційні законопроекти, які очікують в Брюсселі для підписання угоди. Щодо третього, 
стосовно Тимошенко, згоди поки що не дійшли. 

Микола АЗАРОВ, Прем’єр-міністр України: «Если кто-то на себя возьмет смелость, 
прежде всего это относится к европейским политикам, поставить на одни вот весы судьбу 
нашей страны или вот такое важнейшее политическое решение и очень сомнительное 
требование, очень сомнительное с юридической точки зрения, с любой другой по Тимошенко 
он возьмет на себя большую ответственность. И это будет не наша ответственность». 

Остання і основна перепона на шляху до підписання асоціації з ЄС  

ICTV, Факти тижня 

Оксана СОКОЛОВА, ведуча: В центрі уваги цього тижня головним чином – справа 
Тимошенко – як остання і основна перепона на шляху до підписання асоціації з ЄС. По інших 
двох вимогах, які залишалися невиконаними, - реформи у прокуратурі та зміни у виборчому 
законодавстві, - депутати знайшли компроміс. А от щодо ув’язненої екс-прем’єрки коса найшла 
на камінь остаточно: законопроекти, які мали узаконити виїзд Тимошенко за кордон на 
лікування, викликали у парламенті запеклі суперечки. Рішення немає. Що далі? Розбирався 
Володимир Соколов. 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Чим ближче до Вільнюського саміту, тим більше 
зростає напруга у Верховній Раді. Для підписання Угоди про асоціацію з Європейським 
Союзом не вистачає лише трьох єврозаконів. І якщо по двох документах про реформу 
прокуратури та змінах у виборче законодавство більшість і опозиція знайшли компроміс, то 
питання Юлії Тимошенко вкотре стало каменем спотикання. 
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Мітингувальниця: «Прийміть правильне рішення у парламенті, щоб Юлія Тимошенко 
мала змогу лікуватися за кордоном!». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: І хоча більшість напередодні заявила, що не 
підтримає жоден із чотирьох запропонованих законопроектів про канікули для Тимошенко, 
інтрига зберігалася. На ранкове засідання у четвер до Ради приїхали навіть ті депутати, які не 
часто там з’являються. 

Євген ГЕЛЛЕР, народний депутат України, фракція Партії регіонів: «Партия регионов 
всегда настроена на позитив». 

Кореспондент: «То есть вы думаете, что все будет нормально». 

Євген ГЕЛЛЕР, народний депутат України, фракція Партії регіонів: «Я уверен в этом!». 

Кореспондент: «Освободят?». 

Євген ГЕЛЛЕР, народний депутат України, фракція Партії регіонів: «Послушайте, я ж не 
прокурор - освободят или нет. Я говорю: «Все будет хорошо!». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: З надією, що все буде добре, до парламенту 
прийшли донька екс-прем’єрки, а у другій половині дня після зустрічі з Президентом до Ради 
завітали Кокс і Кваснєвський. Представники Європарламенту поговорили зі спікером і 
спостерігали за безрезультатними переговорами більшості і опозиції. Залишали Раду вони не в 
кращому гуморі. 

Олександр КВАСНЄВСЬКИЙ, члені місії Європарламенту в Україні: «Без коментарів!». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Спілкуватися з пресою зарубіжні гості 
відмовилися. Не було чого їм сказати і наступного дня. «Складно», «все складно» і «місія 
триває» - єдине, що почули журналісти від Олександра Кваснєвського. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції ВО «Батьківщина»: «Мова вже зараз не стоїть про 
повне помилування, мова не стоїть про часткове помилування. Мова стоїть про те, щоб 
опозиція проявила повний конформізм в питанні того, щоби Юлія Тимошенко отримала право 
на медичну допомогу і угода була підписана. Але жодна з наших пропозицій не була 
підтримана фракцією Партії регіонів». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Регіонали пояснювали свою поведінку тим, що не 
можна ухвалювати закон під одну людину, яка, до того ж, має повернути Україні отримані 
незаконним шляхом мільйони. Напередодні вирішального голосування з’явилася інформація, 
що за позовом українського Міністерства доходів і зборів у Швейцарії і США начебто 
розпочато судовий процес інтересах України – у справі незаконного привласнення Лазаренко та 
Тимошенко понад200 мільйонів доларів державних коштів. 

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Якщо вона 
виїжджає на кордон, а решту не має на рахунках, вона ними користується – і тоді ми попадаємо 
у дурну ситуацію. Заплатіть – тоді можна розглядати і другу позицію». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Натомість радник Тимошенко Григорій Немиря 
рахунки називає міфічними, і стверджує, що американський суд давно поставив крапку в цій 
справі. 

Григорій НЕМИРЯ, народний депутат України, фракція ВО «Батьківщина»: «Це була 
спроба підмінити чорним піаром необхідність, кричущу необхідність вирішення питання Юлії 
Тимошенко, її звільнення і можливості надання лікування у Німеччині по суті». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Як би там не було, але до ранку п’ятниці опозиція 
запропонувала ще один варіант лікування ув’язненої за кордоном. Але і цей документ на двох 
сторінках не сподобався регіоналам. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: «Предложение было такое: 
«Давайте мы совместно под этой бумажкой поставим подписи и проголосуем за них!». Вы 
знаете, серьезные законы серьезными людьми так не принимаются». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Серйозні люди запропонували створити спільну 
робочу групу, яка б розробила єдиний проект. Опозиції у цій віддали лише п’ять місць із 13-ти. 
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Причому ухвалити закон треба до середи. А наступний тиждень – не сесійний. Опозиція зібрала 
150 підписів для проведення позачергового засідання парламенту. 

Арсен АВАКОВ, народний депутат, фракція ВО «Батьківщина»: «Во вторник все три 
оппозиционные фракции будут здесь – в ожидании, придет ли Партии регионов». 

Володимир МАКЕЄНКО, голова Комітету ВР з питань регламенту: «Невже ви не 
розумієте, що Юля нікому не потрібна?!». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: І все ж Володимир Рибак вчора начав таки 
засідання, але на середу, 13 листопада. Тож, надія встигнути до Вільнюса, ще не померла, - 
переконаний Петро Порошенко. 

Петро ПОРОШЕНКО, народний депутат України, позафракційний: «Є кілька базових 
даних: 15 листопада Кокс-Кваснєвський доповідають результати місії Європарламенту, 
конференція Президентів – 14-15, 18-го – Рада міністрів закордонних справ, яка має схвалити 
повноваження на підписання, і 28-го – саміт». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Підпишуть асоціацію і без звільнення 
Тимошенко, - таку перспективу не виключає політолог Кость Бондаренко. 

Кость БОНДАРЕНКО, голова правління Інституту української політики: «Місія Кокса-
Каснєвського, наприклад, може відзвітувати і сказати негативну оцінку. Але після цього може 
бути звернення самої Юлії Тимошенко, яка може закликати не розглядати її питання, винести її 
питання в ім’я порятунку України і так далі». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Натомість його колега Віктор Небоженко 
відкидає такий сценарій. 

Віктор НЕБОЖЕНКО, політолог: «Не будет подписания полного цельного договора с 
ассоциацией, если не выпустят Тимошенко. Даже если Тимошенко завтра скажет, что: «Вы 
подписывайте, а я буду дальше сидеть в тюрьме, и потом будем торговаться», - то Европа все 
равно не послушает и Тимошенко». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Ще один варіант, який наводять експерти, - це 
хоча б розробка до середи спільного законопроекту опозиції і більшості про лікування 
Тимошенко, аби місії Кокса-Кваснєвського було б хоч щось пред’явити Європарламенту. 

Кость БОНДАРЕНКО, голова правління Інституту української політики: «Вони повинні 
мати на руках яку-небудь законодавчу ініціативу, який-небудь документ, згідно із яким 
Тимошенко в близькій перспективі може вийти на свободу». 

Володимир СОКОЛОВ, кореспондент: Але чи задовольняться такою перспективою у 
Європейському Союзі? Компромісним може бути інший сценарій, який дозволить в цій ситуації 
і лідерам провідних країн ЄС, і Президенту України зберегти обличчя. До саміту залишається 
18 днів. 

На этой неделе депутаты не смогли решить "вопрос Тимошенко"   

Интер, Подробности недели 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Уже которую неделю приходится начинать нашу 
программу с подробного разговора о судьбе Юлии Тимошенко. И снова приходится 
констатировать: в ее судьбе пока что нет такой страницы, как выезд на лечение в Германию. 
Ведь нужные поправки к законодательству Верховная рада так и не смогла принять. Но время 
еще есть, по меньшей мере вся следующая неделя. Которая наверняка тоже будет посвящена 
борьбе за Тимошенко. И от этого не уйти - все-таки Украина штурмует Евросоюз, а не 
Евросоюз штурмует Украину. Это меткое выражение принадлежит послу Литвы в Украине. Он 
сказал эти слова в пятницу на нашем канале, в программе "Шустер Лайв". И эти слова лучше 
всего объясняют отношение европейцев к нам: раз уж мы хотим вступить в европейский клуб, 
то должны преодолеть все, в том числе и проблему Тимошенко. Наш политический 
обозреватель Ольга Червакова всю неделю наблюдала за тем, приходит ли к украинским 
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политикам понимание, что требования европейцев вряд ли получится обойти. Подробности - в 
ее сюжете. 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: В неделю, которая имела все шансы стать 
исторической, оппозиция сложила в ряд уже знакомые буквы. 

Олег ЦАРEВ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: «Попросили 
подойти и поддержать, я подошел и поддержал». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Та же комбинация в сессионном зале. Но не 
помогает. 

Владимир РЫБАК, председатель Верховной рады Украины: «Що ви радуєтесь? Я щас 
оголошу перерву, і питання ні Юлі, ні волю розглядати не будемо». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Эти слова оказались пророческими. Депутаты 
принесли на работу флажки Евросоюза и Украины. Но они никак не становятся вместе. Миссия 
Кокса-Квасьневского наблюдает за происходящим в зале теперь уже в прямом смысле слова. 
Это Анжелика Лабунская, законопроект ее авторства ревизоры сочли приемлемым для решения 
вопроса Тимошенко. Но документ забраковали "регионалы". 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: «А 
если завтра вам какая-то комиссия будет настаивать, чтоб вы прыгнули с 5-го этажа из окна, вы 
выпрыгнете или нет»? 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: А заодно - обиделись, что миссия дает советы, 
даже не повидавшись. 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: «С 
самой большой фракцией Партии регионов не встречалась ни разу. Почему? Для того, чтобы 
решать какие-то вопросы, нас тоже необходимо убеждать». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Через парадный вход Верховной рады они пришли 
убеждать. Три часа вместо запланированного часа встречи со спикером. Потом ночь 
политических консультаций с регионалами. На выходе из Рады опытные дипломаты еле 
скрывают раздражение. 

Олег РЫБАЧУК, вице-премьер-министр Украины по вопросам евроинтеграции (2005): 
«Кокс і Квасневський зустрічались з Януковичем, Янукович сказав, що практично питання буде 
вирішено, вони прийшли в Верховну Раду, а виявилося, що все в країні вирішує Єфремов, 
голова найбільшої фракції в парламенті». 

Александр ВОЛКОВ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: «Не, ну 
Ефремов абсолютно прав. Может, мы тоже хотим решить этот вопрос, но в правовом поле, а не 
вот так через колено поломал, поставил раком, извини и туда. Да еще и без мыла. Не пройдет. 
Не пройдет». 

Валерий ЧАЛЫЙ, заместитель министра иностранных дел Украины (2009-2010): «Саме 
в ці дні вірогідність підписання угоди наближається до нуля. Іде не пошук рішення, а пошук 
винного в непідписанні угоди про асоціацію». 

Ярослав СУХОЙ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: «Чи 
підпишеться асоціація, чи не підпишеться, Дніпро не потече назад, після весни наступить літо, і 
буде все нормально». 

Петр ПОРОШЕНКО, министр иностранных дел Украины (2009-2010): «Це означає, що 
або український політикум не вміє домовлятися - що погано, або український політикум 
нещирий - що ще гірше». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Четверг позиционировали как последнюю 
возможность сделать последний шаг. Но даже цейтнот не стал для депутатов поводом 
действовать более решительно. Пустые кулуары, долгие переговоры за закрытыми дверями. В 
парламенте будто остановились часы. Партия регионов требует или доработать законопроект о 
лечении осужденных, или написать новый. 
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Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: «А 
вчера договорились в конечном итоге до того, что оказывается, я должен за ночь написать этот 
документ». 

Инна БОГОСЛОВСКАЯ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: «Треба 
терміново зробити парламентську робочу групу, яка напрацює законопроект і парламент за це 
проголосує». 

Александр ТУРЧИНОВ, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": «Опозиція 
це підтримає. І я зараз прошу голову Верховної ради поставити на голосування створення такої 
робочої групи». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: В последний пленарный день оппозиция 
соглашается на все. Рабочую группу создают, договариваются, может быть, собрать Раду во 
вторник на внеочередное заседание, чтобы проголосовать за компромиссный законопроект. На 
кону - не только закон о лечении осужденных, но и еще два документа из евроинтеграционного 
пакета. О прокуратуре и изменения к закону о выборах. 

Олег ТЯГНИБОК, народный депутат Украины, лидер фракции "Свобода": «Незважаючи 
на те, що законопроекти про прокуратуру і про вибори є вкрай неприйнятними, ми 
проголосуємо навіть без обговорення, і сподіваємося, що у вівторок ми зберемося тут на 
позачергову сесію». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: За законопроекты о прокуратуре и выборах 
оппозиция дает голоса. А вот о внеочередном заседании поговорить забыли. Эти слова были 
сказаны в пятницу, а вчера спикер назначил на среду внеочередное заседание Рады в ответ на 
требование 160-ти депутатов. За один пленарный день парламент сможет окончательно 
утвердить законы о прокуратуре и о выборах, а вот законопроект, касающийся Тимошенко, 
только в первом чтении. То есть, до отчета миссии Кокса-Квасневского он в силу не вступит. 
Юле волю? 

Андрей МИЩЕНКО, народный депутат, внефракционный: «Нет, уже все». 

Владимир Олейник, народный депутат, фракция Партия Регионов: «Є інший лозунг - на 
свободу із чистою совістю». 

Олег ЛЯШКО, народный депутат Украины, внефракционный: «Не буде асоціації - 
Тимошенко сидітиме в тюрмі. Якщо Тимошенко сидітиме в тюрмі, не буде асоціації. Як 
розірвати замкнене коло?» 

Александра КУЖЕЛЬ, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": «Як 
настрій? - Плохой. Я так последний раз себя чувствовала, когда мы готовились принимать 
Конституцию» 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Они оставляют униформу в парламентском 
гардеробе и расходятся, надеясь каждый на свое. Решение, идти или не идти на внеочередное 
заседание Рады, Партия регионов будет принимать завтра. 

Вопрос первостепенной важности для Украины - урегулирование отношений с РФ, 

- Азаров 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Уже через три дня, в среду, может выясниться, 
выполнит ли Украина одно из самых болезненных условий из так называемого "списка Фюле", 
и что случится, если Тимошенко не отправится на лечение в Германию. Впрочем, было бы 
преждевременно утверждать, что непринятие этого закона автоматически означает неудачу 
вильнюсского саммита. В дипломатических кругах в Киеве обсуждают, что ряд влиятельных 
западных политиков все же за компромисс. Подписать Соглашение об ассоциации, не 
дожидаясь решения вопроса о судьбе опального экс-премьера. А лечение же Тимошенко в 
Германии или какой-то другой выход из этой ситуации - предполагают сделать условием для 
ратификации документа. Если это правда, на то есть геополитические причины. Судите сами. 
Ведь если соглашение с ЕС Украина не подпишет, дело будет выглядеть так, что Россия 
выиграла, а Запад проиграл. Запад же после двух болезненных поражений от России - в 
ситуации вокруг Сирии и в истории со Сноуденом - не может себе позволить проиграть еще 
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раз. Тут, конечно, многое зависит от позиции Соединенных Штатов, которые формально к 
организации саммита в Вильнюсе не причастны, но в реальной жизни могут повлиять на многое 

А еще не будем забывать об экономике. Из-за "российской блокады" не то, что 
предприятия, целые отрасли под угрозой. Их "капитаны" бьют тревогу. Накануне премьер-
министр обнародовал еще одну громкую цифру - 160 миллиардов евро нужно Украине, чтобы 
перейти к европейским стандартам. А этих денег у страны нет. И вообще этой осенью, 
особенно в прессе, множатся опасения: мол, ситуация в украинской экономике так плоха, что 
нас ждет новый кризис. Мы решили спросить непосредственно у премьер-министра, так чего 
же ожидать украинцам в ближайшее время? Николай Азаров отвечает сегодня на наши 
вопросы. Николай Янович, вечер добрый. Я начну с самого актуального, с ситуации с 
зарплатами и социальными выплатами. Проблемы по-прежнему есть, но вы от них-то лучше 
меня знаете, в том числе, потому что люди вам каждый день об этом на Фейсбуке пишут. 
Какова ситуация на сегодня, сколько денег не хватает в бюджете, что бы со всеми 
рассчитаться? 

Николай АЗАРОВ, Премьер-Министр Украины: «Вы знаете, денег всегда не хватает. Я 
не знаю ни одного периода, я уже давно работаю, занимаюсь финансами, не знаю ни одного 
периода когда денег бы хватало. Но я уже говорил своим коллегам по правительству, что в 
таких условиях на первое место выходит это выплата заработной платы, это выплата пособий, 
социальных выплат. Вот о том, что мне пишут мои корреспонденты, выплата социальных 
пособий, это должно стоять на первом плане, и на это как раз денег хватает». 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Николай Янович, я прерву вас, а если говорить на 
языке цифр, вот какой ы именно сумы не достает? 

Николай АЗАРОВ, Премьер-Министр Украины: «Вы знаете, почему я улыбаюсь? 
Потому что, вы вопросы задаете в общем-то, уже касающиеся абсолютно профессиональных 
сфер деятельности правительства. Ни один министр финансов, ни один Премьер-Министр не 
скажет, сколько ему денег сейчас необходимо. Поэтому, плохой бы я был Премьер-Министр, 
если бы сейчас вам рассказывал, масштаб проблем. Это уже ответственность правительства - 
справится с масштабом этих проблем, решить их. А не рассказывать, какие там страшилки. Для 
того мы и поставлены, что бы решать все проблемы». 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Хорошо, давайте тогда к другой проблеме перейдем. 
Отношение с Россией. Она опять ужесточает таможенную политику. А вот вам есть что 
противопоставить Москве? 

Николай АЗАРОВ, Премьер-Министр Украины: «Для нас сейчас, вопрос 
урегулирования отношений с Российской Федерацией, торгово-экономических отношений, 
прежде всего, которые в том числе включают газовые вопросы, является вопросом 
первостепенной важности. Для нас является задача чрезвычайной важности - снять все 
противоречия, которые у нас сейчас имеются в нашей взаимной торговле. Вернуться к тем 
хороший отношениям, которые у нас были, когда мы заключили договор о зоне свободной 
торговле в рамках содружества, когда мы достаточно успешно работали и сотрудничали. 
Вернутся не те объемы взаимной торговли, которые у нас были совсем недавно. Ведь смотрите, 
за 1 0 месяцев товарооборот у нас уменьшился на 25%, и я разделяю беспокойство наших 
промышленников. Я об этом беспокоюсь, и говорю своим партнерам в России, разве это 
нормально, что между двумя соседями вот так резко уменьшился товарооборот? Мы не просто 
не хотим конфронтации, мы ее недопустим, этой конфронтации. Никогда, пока, по крайней 
мере, наше правительство и наш президент, у власти Украины, между Украиной и Россией не 
будет вражды, никогда. Это наше принципиальное убеждение. А что касается трудностей, они 
всегда бывали, они в семье бывают, а между странами тем более». 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Николай Янович, а если что, как классик говорил, 
Европа нам поможет? Деньгами, рынками? 

Николай АЗАРОВ, Премьер-Министр Украины: «Мы на своих встречах с европейскими 
партнерами достаточно откровенно говорили о той ситуации, которую мы сейчас имеем. Мы 
говорили о своих проблемах, мы предлагали им прежде всего, помочь нам решить вопрос с 
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замещением поставок нашей экспортной продукции. Вот если мы имеем отказ, например, в 
поставках на определенные рынки, у вас большой рынок. Давайте, помогите нам. Ведь мы же 
имеем возможность поставки вам любого оборудования в области энергетики, начиная от 
гидроэлектростанций, тепловых станций, заканчивая атомными станциями. Мы имеем 
возможность поставлять ч то угодно, в транспортной сфере, начиная от рельсов, заканчивая 
тепловозами, электвровозами, вагонами, что угодно. На самом деле наша промышленность 
располагает возможностями поставки практически всего спектра продукции. К большому 
сожалению пока, наверное, не так оперативно работает Европейский Союз, комиссия 
Европейского Союза, как нам бы хотелось. Вот мы еще в июле поставили этот вопрос, сейчас 
уже ноябрь идет. А конкретных предложений, к большому сожалению не получили» 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Извините, я правильно вас понял? От прямой 
денежной помощи со стороны ЕС речь пока вообще не идет. 

Николай АЗАРОВ, Премьер-Министр Украины: «610 миллионов евро, это то, было 
обещание, которое дано было 4 или 3 года назад. Каждый раз оно обусловливалось целым 
рядом наборов условий, сейчас оно сейчас завязано на заключении соглашения с МВФ. То есть, 
сначала заключите соглашение с международным валютным фондом, выполните все условия 
международного валютного фонда, потом мы рассмотрим вопрос, о выделении первого транша 
в размере 110 миллионов евро. Так что мы не ожидали, и не связываем наше желание подписать 
соглашение, об ассоциации, это абсолютно не связано с необходимостью кредитования, 
получения каких-то кредитов. Мы прекрасно понимаем, что никаких кредитов мы не получим. 
И в общем-то, на это не сориентированы. Поэтому сейчас, рассказывая нашим людям надо 
говорить реальную и трезвую оценку ситуации. Да проблемы есть, мы не скрываем, проблем 
много. И понимая громадную сложность этой работы, понимая необходимость концентрации 
колоссальных ресурсов, мы проблему не приукрашиваем, мы о них откровенно говорим нашим 
людям, что те кто думает, стоит подписать соглашение, завтра у нас дороги будут прекрасными, 
школы будут современными, больницы будут там тоже супер современными. Это обманывать 
людей. Предстоит колоссальная работа, требующая напряжения и силы. И ведь независимо от 
того, есть соглашение, нет соглашения, Украине надо развиваться». 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: НУ что же, спасибо за ваши ответы. Напомню, 
Николай Азаров отвечал на вопросы «Подробностей недели». 

Президент Виктор Янукович подписал законопроект, который может закрыть 

путь в Президенты Виталию Кличко  

ТРК Украина, События недели 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Президент Виктор Янукович подписал поправки к 
налоговому кодексу, который могут закрыть путь в Президенты Виталию Кличко. Напомним, 
на позапрошлой неделе Верховная Рада проголосовала за изменение в налоговом 
законодательстве, по которым, налоговыми не резидентами, а значит не проживающими в 
стране на постоянной основе, автоматически признаются все граждане Украины, имеющие вид 
на жительство в других государствах. В то же время, избирательное законодательство страны 
требует от кандидатов на пост Президента, постоянного проживания в стране, в течении 
минимум 10 лет. Виталлий Кличко и его брат Владимир, еще в середине 90-х получили право 
на проживание в Германии. 

До саммита в Вильнюсе остается 18 дней 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Итак, до саммита в Вильнюсе остается 18 дней и три 
невыполненных пункта из списка Фюле – списка требований Европейского Союза. А вообще, в 
нем было сначала 19 пунктов, потом 8 вычеркнули – осталось 11, потом Европа опять 
сократила – и осталось всего пять обязательных требований. Невыполненными из них остаются 
три. Вот они: Закон о прокуратуре, новый закон о выборах и, конечно, решение вопроса 
Тимошенко. В среду, как мы уже говорили, состоится внеочередное заседание Рады – депутаты 
примут последнюю попытку выполнить требования европейцев. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

32 

Цього тижня усі чекали на крапку у справі Юлії Тимошенко  

УТ-1, Підсумки тижня  

Андрій СМІЯН, ведучий: Якщо говорити про політичне життя країни, то цього тижня усі 
чекали на крапку у справі Юлії Тимошенко, її депутати мали поставити у четвер. 
Законопроектів що, як кажуть у Європі, вирішують справу Тимошенко у парламенті було 
зареєстровано аж 4. Усі вони передбачали лікування хворої за кордоном. Принципово 
відрізнялися лише тим, чи має після цього Тимошенко досиджувати термін. Жоден документ 
так і не підтримали. У п'ятницю проголосували у першому читанні закон про прокуратуру та 
вибори – вони зі списку першочергових для зближення з Європою. Крім того, обранці 
домовилися наступного тижня, він мав би бути вихідним, вийти на роботу. Щоб вищезгадані 
закони ухвалити вже повністю і знайти таки компроміс по Тимошенко, опозиція начебто вже 
підготувала і п'ятий законопроект. Бажання українських законотворців працювати відмітили і в 
Європі. 

Пітер СТАНО, представник європейського комісара з питань розширення та 
Європейської політики сусідства Штефана Фюле: "Ми схвалюємо прийняття в першому 
читанні Верховною Радою законопроекту щодо реформування Генеральної прокуратури і про 
парламентські вибори. Цей прогрес повинен бути закріплений якнайшвидшим прийняттям цих 
двох законів у другому читанні. У цьому контексті ми вітаємо скликання позачергової 
парламентської сесії у Верховній Раді в наступну середу". 

Андрій СМІЯН, ведучий: Цього тижня в Україні знову, вже в 25-те, побували 
представники місії Європарламенту Пет Кокс та Олександр Кваснєвський. Звіт, на основі якого 
в ЄС мають вирішити чи готова Україна до підписання асоціації, планують оприлюднити вже в 
кінці наступного тижня. Часу в наших законотворців і справді лишилося дуже мало. Ну, а сам 
саміт, де угоду мали б завізувати, пройде в останні дні листопада. 

Для вирішення «питання Тимошенко» скликають позачергову сесію  

Радіо Свобода, Політика 

– «Все складно», – каже представник місії Європарламенту Александр Квасневський, 
відповідаючи на запитання про перебіг переговорів щодо ухвалення закону, який дозволив би 
екс-прем’єру України Юлії Тимошенко виїхати на лікування за кордон. Разом із тим він додає, 
що місію і перемови продовжують. Тим часом у Верховній Раді нагадують, що невирішене 
«питання Тимошенко» наражає Україну на ризик зриву підписання угоди про асоціацію з 
Європейським союзом та зазначають, що такий зрив призведе до важких економічних, 
соціальних і політичних наслідків. 

Українські політики не використовують унікальних можливостей представників місії 
Європарламенту Пата Кокса і Александра Квасневського для пошуку компромісів із країнами-
членами Євросоюзу. Натомість депутати змушують їх виконувати роль посередників у 
суперечках між фракціями парламенту, зауважує позафракційний депутат Петро Порошенко, 
коментуючи те, що опозиція і більшість знову не змогли домовитись щодо законопроектів, які 
надали б можливість Юлії Тимошенко виїхати за кордон для лікування. Невиконання ж однієї з 
передумов і, відповідно, зрив підписання угоди про асоціацію з ЄС матиме тяжкі наслідки, 
передусім, для населення України, відзначає Порошенко у коментарі Радіо Свобода. 

«Ситуація буде дуже погана. Ті, хто сьогодні ведуть ці брудні ігри, не уявляють собі 
реальних негативних наслідків. А вони матимуть три площини: економічні дуже важкі, 
політичні, бо Україна виявляється ненадійним абсолютно партнером, обіцянки якої нічого не 
варті, соціальні з різким погіршенням рівня життя людей. Комплекс цих проблем не вартий 
того, щоб з цим бавитись», – каже Порошенко. 

Він також нагадує, що наступного року мають відбутися вибори до Європарламенту, що 
означає оновлення усіх його структур. Відтак, у випадку зриву підписання угоди про з ЄС, 
поновити діалог про інтеграцію України до Європи, якщо й вдасться, то лише за 2-3 роки, 
зазначає депутат. 
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Яценюк: був продемонстрований сценарій зриву саміту Україна-ЄС 

Утім, в опозиції не полишають надій домогтися від Партії регіонів вирішення «питання 
Тимошенко». За словами голови фракції «Батьківщина» Арсенія Яценюка, під час чергової 
наради керівників фракцій із головою Верховної Ради Володимиром Рибаком за участі Пата 
Кокса і Александра Квасневського регіоналами «був продемонстрований сценарій зриву саміту 
Україна-ЄС». Фракція Партії регіонів відмовляється розглядати будь-який із варіантів закону 
про лікування ув’язнених за кордоном, запевняє він. Аби продемонструвати волю до вирішення 
проблеми, опозиція зібрала понад 150 підписів депутатів за призначення позачергового 
пленарного засідання і вирішили проголосувати за законопроекти від влади, заявляє Арсеній 
Яценюк. 

«Ми, незважаючи на те, що багато положень законів Віктора Януковича про 
прокуратуру і про вибори народних депутатів є для нас неприйнятними, голосуємо за перше 
читання цих законопроектів. Щоб не дати можливості Партії регіонів звалити відповідальність 
за зрив саміту між Україною і Європейським союзом на українську опозицію. Якщо регіонали 
хочуть угоду, вони приходять у вівторок і голосують за законопроект про надання Тимошенко 
медичної допомоги», – наголошує Яценюк. 

Зрештою Верховна Рада ухвалила за основу закон «Про прокуратуру» в президентській 
редакції, а також ухвалила у першому читання зміни до виборчого законодавства у редакції 
Партії регіонів. 

Єфремов: навіщо ми займаємося грою і не робимо роботу 

Утім, це не налаштувало регіоналів на прискорення роботи над законопроектом щодо 
лікування Тимошенко за кордоном. На його доопрацювання потрібно більше часу, ніж 
залишилося до можливої позачергової сесії, каже голова фракції Парті регіонів Олександр 
Єфремов. 

Навіщо ми займаємося грою і не робимо ту роботу, яку маємо робити щодня? Питання 
щодо роботи наступного тижня пов’язане із напрацюванням законопроекту щодо лікування 
ув’язнених за кордоном. Я не знаю, коли робоча група видасть його як документ. Немає 
проблеми – голови трьох фракцій поставили підписи, і парламент може починати працювати у 
будь-який день. Але казати тепер, що давайте призначимо сесію на такий-то день, як заявив 
Яценюк, не маючи на руках відповідного документа, це профанація», – сказав Єфремов. 

Голова Верховної Ради Володимир Рибак заявляє, що готовий призначити позачергову 
сесію на середу, 13 листопада. Він закликав депутатів надати йому список голосів, зібраних за 
проведення сесії, для того щоб він міг підписати відповідне розпорядження. 


